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LLes Festes Majors de municipis del nostre territori tenen el seu punt més àlgid es Festes Majors de municipis del nostre territori tenen el seu punt més àlgid 
aquesta setmana, coincidint amb Sant Jaume. Diversos municipis ja han passat la aquesta setmana, coincidint amb Sant Jaume. Diversos municipis ja han passat la 

Festa i altres viuran este cap de setmana vinent Festa i altres viuran este cap de setmana vinent lla recta final de la seua.a recta final de la seua.

Gaseni (ERC) i de la Vega (PSC), 
representants ebrencs
a les Corts després de 

la jornada electoral
Els únics representants ebrencs en aquesta nova legislatura de les Corts 

espanyoles estaran al Senat. A la Cambra Baixa no hi haurà cap representant 
territorial per primer cop en 46 anys. 
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Territori licita
tres trams més 

per construir carrils
2+1 a la C-12

Entre Garcia i Vinebre, i Xerta i Tortosa. 
Un total de 18 quilòmetres.
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EDITORIAL Una ressaca electoral 
que potser no serà la última

L’AGAUR presenta els EMMA Molds
Es tracta d’uns motlles 

EMMA Molds i són un 
exemple d’innovació amb 
molt de potencial de negoci.

Els EMMA Molds, usats en l’àm-
bit de la recerca per analitzar 
mostres i per investigar pato-
logies com el càncer, han es-
tat desenvolupats per l’Institut 
d’Investigació Sanitària Pere 
Virgili (IISPV) i l’Institut de l’Ebre 
gràcies al finançament rebut 
per part dels ajuts Llavor, que 
concedeix l’Agència de Gestió 
d’Ajuts Universitaris i de Recer-
ca (AGAUR) de la Generalitat de 
Catalunya.
El projecte l’ha liderat el Dr. 
Carlos López i la investigado-
ra Esther Sauras, membres del 
Grup de Recerca en Patologia 
Oncològica i Bioinformàtica 
de l’IISPV (amb seu a l’Hospital 
de Tortosa Verge de la Cinta), 
juntament amb Francesc Besal-
duch i Rosendo Ferri, profes-

sors de l’Institut de l’Ebre.
Aquest equip ha desenvolupat un 
tipus de motlles de silicona que 
en l’àmbit de la recerca s’utilitzen 
per a l’anàlisi de mostres i per a 
investigar malalties com el càn-
cer. Aquests motlles ajudaran a 
desenvolupar la tasca de forma 
més efectiva en relació al cost 
les anàlisis de biomarcadors per 
al pronòstic o per a la resposta 
al tractament de patologies amb 

una elevada incidència a la nostra 
societat.
L’EMMA Molds és un dels 10 pro-
jectes seleccionats per l’AGAUR 
entre els 52 que han participat en 
aquesta formació per a ser pre-
sentats en aquest acte de cloen-
da sota la iniciativa batejada com 
a “DemoDay”. Es tracta d’una 
versió millorada dels motlles de 
silicona necessaris per a cons-
truir tissue microarrays o TMA 

que, com explica el Dr. Carlos 
López, investigador principal 
del grup de recerca, “s’usen en 
l’àmbit de la recerca per a l’anà-
lisi de les biòpsies de pacients; 
per a fer-ho, les mostres es te-
nyeixen amb diferents líquids 
mitjançant una tècnica ano-
menada tinció immunohisto-
química. El disseny dels motlles 
permet que es puguen analitzar 
un nombre més elevat de mos-
tres, i ajuda a identificar ràpida-
ment marcadors que indiquen 
el pronòstic d’una malaltia”.
Per la seva banda, Esther Sau-
ras, emprenedora que també 
participa en aquest projecte, 
recorda que “els EMMA Molds, 
subvencionats pels ajuts Lla-
vor, contribuiran a impulsar 
productes innovadors amb po-
tencial d’incorporació al sector 
productiu. A més, el projecte ha 
d’estar destinat al reforç de la 
protecció del coneixement ge-
nerat i als primers preprototips”.

Cada cop que es parla 
d’eleccions hi ha un 

daltabaix, ja sigui a nivell 
de partits i protagonistes 
electorals, ja sigui perquè 
a la gent ja ens comença a 
costar el pair tanta campanya 
seguida. L’estiu i la calor 
tampoc ajuden.

Des que Pedro Sánchez va anun-
ciar l’avançament de les elecci-
ons generals i la dissolució de les 
Cambres, la màquina electoral, 
encara estava calenta després 
de les eleccions municipals, va 
tornar a posar-se en marxa. Els 
partits de l’oposició van dir que 
veien una oportunitat d’acabar 
amb el “sanchismo” uns mesos 
abans del que tocava, però el 
cert és que la clau estratègica 
d’aquest moviment, només la 
tenia el  propi Sánchez.
La campanya ha estat dura, amb 
cara a cara i debats entre candi-
dats i candidates de les distintes 
demarcacions. Entrevistes, de-
bats, mítings, rodes de premsa, 
sondejos, ... el que ve sent una 
campanya amb tots els ets i uts, 
com acostumen a ser des que 
estem cada cop més connec-
tats, digitalitzats i tenim a l’abast 
un immens gruix d’informació. 

L’hora de la veritat va ser diu-
menge 23J. Cap a les 11 de la 
nit, totes les formacions políti-
ques havien guanyat i excepte el 
de Vox, de la resta de candidats 
ningú feia cara de pomes agres. 
I el necessari exercici d’autocrí-
tica? L’absència més gran de la 
vetllada. 
Com es preveia, la truita va donar 
la volta i el partit guanyador en 
vots i escons va ser el PP d’Alber-
to Núñez Feijóo. A primera vista 
semblava que podria descavalcar 
a Pedro Sánchez fent-lo sortir de 
la Moncloa per la porta de servei, 
però els números no enganyen i 
han convertit la victòria en pírri-

ca. Sumant els 136 escons del PP 
i els 33 de Vox (que, tot sigui de 
pas, ha perdut 19 escons d’una 
sola atacada i segueix baixant...) 
no arriben als 176 escons de 350 
que marca la majoria absoluta al 
Congrés dels Diputats. 
I el PSOE, Sumar i els altres par-
tits d’esquerra? Encara tenen 
possibilitats d’aconseguir la pre-
sidència del Govern?. Doncs sí, 
amb dificultat manifesta. Si volen 
revalidar un govern de coalició 
els caldrà màniga ampla, ge-
nerositat democràtica, cintura 
política, tots els tòpics funcio-
nant a ple pulmó, perquè l’equip 
negociador de Sánchez haurà 

d’entendre’s amb la resta de for-
ces polítiques, especialment els 
partits catalans i bascos. La clau 
de volta la tenen els 7 escons de 
Junts. La seva candidata, Míri-
am Nogueras, s’ha afanyat a dir 
que el que li importa és Cata-
lunya, no pas la governabilitat 
d’Espanya, i que no contribuiran 
a fer president Sánchez a canvi 
de res. Perquè això té un preu 
i aquest serà caríssim. Tot està 
obert, supeditat a qui millor sà-
piga comerciar amb els escons i 
el poder que donen, i tenint clar 
que alguns temes haurien de ser 
innegociables. Sobre l’horitzó 
d’aquesta Espanya ingoverna-
ble plana l’ombra amenaçadora 
d’unes noves eleccions a finals 
d’estiu. No seria el primer cop 
que això passa, sinó el tercer, 
perquè tant a les eleccions del 
2016 com a les del 2019 es van 
haver de repetir comicis en no 
arribar a un acord d’investidura. 
El calendari a partir d’ara és ben 
just i obliga a que la negocia-
ció sigui ràpida i efectiva. Seguir 
aquest procés és molt interes-
sant a nivell informatiu, perquè si 
no s’arriba a res, la ressaca elec-
toral que tenim ara es pot con-
vertir en un fort vertigen. Està 
clar que ho anirem seguint. 
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SOCIETAT

Administracions i agents so-
cioeconòmics definiran un 
nou model de Formació Pro-
fessional que respongui a les 
necessitats empresarials, als 
interessos dels estudiants i 
a les estratègies i reptes de 
desenvolupament futur de 
les Terres de l’Ebre. Sobre una 
diagnosi actual dels estudis de 
cicles formatius, es posaran a 
reorganitzar l’oferta forma-
tiva amb l’objectiu que els 

Reorganització de la Formació 
Professional a l’Ebre

Territori licita tres trams més per 
construir carrils 2+1 a la C-12 entre 

Garcia i Vinebre i Xerta i Tortosa
El Departament de Territori ha 
licitat la redacció de tres pro-
jectes més per a la transforma-
ció de tres trams de la C-12 en 
una via de 2+1 (dos carrils en 
un sentit), un total de 18 qui-
lòmetres. En concret, es trac-
ta d’un tram de 7 quilòmetres 
entre Vinebre i Garcia (lici-
tat per 256.914,75 euros); un 
tram de 7 quilòmetres a Xerta 
(351.153,16 euros); i un tram 
de 4 quilòmetres a Tortosa 
(254.838,75 euros). 
Enguany es licitaran les obres 
dels trams Amposta-Vinallop 
(15,5 MEUR). Es preveu exe-
cutar els primers entre 2024 i 
2026. La intervenció prevista 
afectarà 86 quilòmetres de la 
C-12 amb una inversió de 110 
MEUR, fins al 2030. Els carrils 
2+1 han d’evitar els accidents 
frontals, els que més víctimes 

mortals i greus causen. El pro-
jecte s’emmiralla en una ex-
periència de Suècia per reduir 
la sinistralitat del tram ebrenc 
de la C-12, que té una inten-
sitat de trànsit entre els 2.900 
vehicles i els 13.000 vehicles 
diaris. (ACN)

PROJECTES

El projecte s’emmiralla 
en una experiència de 

Suècia per reduir la 
sinistralitat del tram 

ebrenc de la C-12

primers canvis comencin en 
el curs 2024/2025. El delegat 
del Govern, Albert Salvadó, ha 
defensat que la Taula d’Impuls 
que s’ha constituït buscarà 
un model “transversal, inno-
vador i capdavanter”, que ha 
de trobar “l’encaix ideal” entre 
l’oferta empresarial i la de-
manda dels alumnes, tot pre-
parant el territori per a sectors 
emergents com el 5G, les re-
novables o l’economia blava.

Servei de 
Barnahus a 

les Terres de 
l’Ebre

El servei de Barnahus a les Ter-
res de l’Ebre entrarà en fun-
cionament aquesta tardor a 
Tortosa. El projecte aposta per 
abordar de forma integral els 
abusos sexuals infantils i s’es-
tendrà arreu del país amb dotze 
serveis. 
S’ha constituït la comissió terri-
torial de les Terres de l’Ebre que 
analitzarà les necessitats socials 
i alhora, actualitzarà i establirà 
els protocols de comunicació 
i intervenció entre els depar-
taments de la Generalitat. El 
model és idèntic al que es va 
implantar a Tarragona el 2020, 
i que aquest març va inaugurar 
les noves instal·lacions, amb as-
pecte de llar per tal que infants 
i famílies el reconeguin com un 
espai segur. En tres anys ha atès 
697 casos, 106 l’any 2020; 197 
el 2021 i 264 l’any passat.

SOCIETAT

‘Vine de vins’, demà
al carrer Vista Alegre

Demà dissabte, de les 19 a les 
22 hores, al carrer Vista Alegre 
de l’Ampolla, tindrà lloc una 
nova edició de la mostra ‘Vine 
de Vins’.
La mostra, en aquesta edició 
2023, tindrà la participació 
dels següents cellers: Essència 
de Lluna (Gandesa), Germans 
Balart (Gandesa), Cooperati-
va Agrícola de Corbera d’Ebre, 
La Botera (Batea), La Rialla 
(Batea), Cooperativa El Molar 
(Montsant), Celler Ronadelles 
(Montsant), Celler La Place-
ta (Montsant), Celler Estones 
(Montsant). 
Així mateix, cal informar que 
hi haurà punts de degustació 
gastronòmica de: Carnisseria 
Elisenda, Forn Cabrera, Pastis-
seria Bahia, Sukomi, Petit Tall i 
Mirador Badia.

L'AMPOLLA

Estat general 
satisfactori 
de la fibra 

òptica
A finals de juny es va comple-
tar el desplegament de fibra 
òptica a tota la canonada prin-
cipal del Consorci d’Aigües de 
Tarragona (CAT), i la setmana 
passada l’organisme va rebre el 
primer informe provisional amb 
la diagnosi de l’estat de 13.000 
tubs que es monitoren des del 
Canadà. L’estat estructural de 
la canonada principal de la xar-
xa del minitransvasament de 
l’Ebre és satisfactori. Tot i que ja 
s’han detectat i programat qua-
tre actuacions de manteniment 
per al darrer trimestre de l’any, 
“l’escenari és de certa tranquil-
litat”. Amb la fibra òptica, s’aler-
ta quan un tram de canonada 
pateix deteriorament i s’hi pot 
intervenir preventivament, com 
va passar al febrer de l’Ametlla 
de Mar, evitant el tercer col·lap-
se de la canonada. (ACN)

L'AMPOLLA

Transformació 
digital dels 
comerços

Dels 7,5 milions d’euros que 
el Departament d’Empresa i 
Treball, a través del Consorci 
de Comerç, Artesania i Moda 
(CCAM), destinarà aquest 
2023 a la transformació digi-
tal dels comerços, amb una 
nova partida de Fons Next 
Generation, hi ha 17 benefi-
ciaris a les Terres de l’Ebre, 
amb un import de 240.000 
euros. En concret, a la Ràpita 
(5), Tortosa (4), Amposta (2), 
Alcanar (1), l’Aldea (1), La Sénia 
(1), Roquetes (1), Móra d’Ebre 
(1) i Batea (1). Entre els benefi-
ciaris hi ha la Unió de Comerç 
Rapitenc, SERCOTUR de l’Al-
dea i la Unió de Botiguers de 
Móra d’Ebre.
“Representen el 3,5% del total 
del país, una quantitat impor-
tant tenint en compte el que 
fomenten aquests recursos”.

AJUTS
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JUNTS PER 
TORTOSA
La portaveu del grup, Meritxell 
Roigé, ha celebrat l’inici de les 
obres del pàrquing del fossat 
de l’Hospital Verge de la Cinta 
que “permetrà millorar la mo-
bilitat a l’equipament sanitari 
amb la generació de 400 noves 
places d’aparcament”. D’altra 
banda, sobre la viabilitat dels 
terrenys on hauria d’anar el 
nou hospital, Roigé ha dit que 
“no podem permetre que es 
qüestioni que no es pugui fer 
un hospital allí, el que s’ha de 
fer és buscar solucions que les 
hi ha i no buscar excuses ni 
per part de la Generalitat, ni 
per part de l’Ajuntament ni de 
la Plataforma”. Per últim, el 
ple de l’Ajuntament aprovarà 
dilluns els representants dels 
grups a les societats munici-
pals. Junts denuncia que “la 
CUP lliura gratuïtament les 
societats al govern municipal. 
Tot i no comptar amb la ma-
joria del plenari, el PSC i ERC 
s’atorguen més de la meitat de 
representants a les societats, 
convertint en irrellevants a 
la CUP i al grup majoritari de 
Junts per Tortosa”. 

CINEMA A LA 
FRESCA
Es recuperen a l’agost les ses-
sions de cinema a la fresca al 
parc. Tres projeccions els dijous 
10, 17 i 24 d’agost a les 10 de 
la nit. L’accés serà gratuït. La 
pel·lícula que estrenarà el cicle 
serà ‘Alcarràs’.

COMEBE
Tortosa inicia els tràmits 
per formar part del Consorci 
Memorial dels Espais de la 
Batalla de l’Ebre (COMEBE). 
Un centenar de persones van 
commemorar els 85 anys de 
la Batalla de l’Ebre al refugi 
antiaeri 4 de la ciutat.

SUCCESSOS
Dos apunyalaments al carrer 
Montcada de Tortosa les nits 
de divendres i dissabte passat. 
L’agressor del primer dia va ser 
apunyalat, al dia següent, pel 
germà de la seva víctima en 
revenja.

BREUS

Tortosa va tancar la XXVI 
edició de la Festa del Re-
naixement amb un balanç 
molt positiu. Una edició que 
va portar a la ciutat més de 
200.000 visitants, segons va 
avançar l’alcalde, Jordi Jor-
dan, just abans de l’inici de 
la Gran Desfilada i Mostra 
d’Armes, un dels últims ac-
tes de la festa, que va aple-
gar uns 450 participants i va 
fer sortir al carrer milers de 
tortosins i tortosines per re-
viure l’esplendor de la ciutat 
al segle XVI. 
“Cada any la Festa supera les 
expectatives. Tortosa s’ha 
convertit aquests dies en un 
pol d’atracció turística”, va 
dir Jordan, que va detallar 
també que un total de 64 
vehicles han ocupat la zona 

La XXVI edició de la Festa del 
Renaixement va rebre

més de 200.000 visitants

L’Ajuntament aprova el projecte 
d’ampliació de l’Auditori Felip Pedrell

Aquesta setmana la Junta 
de Govern Local ha aprovat 
el projecte d’ampliació de 
l’Auditori Felip Pedrell, una 
actuació que respon a la ne-
cessitat de fer créixer aquest 
equipament amb l’habilitació 
d’una tercera sala, que podrà 
acollir actes de nou format i 
que inclou la reforma i ade-
quació del vestíbul actual. 
L’ampliació de l’Auditori té un 
cost de 2,9 milions, que es fi-
nançarà amb una subvenció 
de l’Estat (2,5 milions d’euros) 
i la resta serà una aportació 
de la Diputació. 
“Tal com vam anunciar, 
aquells projectes que siguin 
tècnicament i econòmica-
ment viables els durem a 
terme. Avui presentem una 
actuació que té el finança-
ment d’administracions su-
pramunicipals garantit”, ha 
explicat l’alcalde de Tortosa, 
Jordi Jordan, que ha presen-
tat el projecte juntament amb 
el regidor d’Obres Públiques, 
Jaume Bel, i la regidora de 
Cultura, Mar Lleixà.

EQUIPAMENTS

La Junta de Govern 
Local ha donat llum 
verd al projecte que 

contempla l’habilitació 
d’una nova sala i la 

reforma i adequació del 
vestíbul actual

d’autocaravanes habilitada a 
l’exterior del pavelló firal.

‘Fitzroy’ i ‘Laly Simon’, plats 
forts de la programació 

de tardor
L‘alcalde de Tortosa, Jordi Jor-
dan, i la regidora de Cultura, Mar 
Lleixà, han presentat la progra-
mació estable de l’Auditori Felip 
Pedrell de setembre a desem-
bre, una programació que s’es-
trenarà al setembre. Ahir ja es 
van posar a la venda les entra-
des i abonaments. “Presentem 
un seguit d’espectacles que for-
men una àmplia oferta cultural, 
no només per la ciutadania de 
Tortosa, sinó per al conjunt de 
les Terres de l’Ebre”, ha explicat 
l’alcalde.
La programació s’estrenarà el 17 
de setembre amb un espectacle 
familiar de titelles, ‘Animàlia’, de 
Sàndal Produccions. En aquest 
cas, l’actuació tindrà lloc al parc 
municipal i serà gratuïta. A més, 
hi haurà tres espectacles més 
familiars. Pel que fa als plats forts 

de la programació seran ‘Fitzroy, 
quatre dones al límit’, el 29 de 
setembre i ‘Laly Simon’, el 3 de 
desembre. 
La programació teatral també 
inclou ‘Els secundaris’ per part 
dels Pirates Teatre, el 27 d’oc-
tubre, i ‘Les preposicions’ d’Ai-
na Cos, en què participa l’actriu 
tortosina Alexandra Palomo i 
que arribarà a l’escenari tortosí 
el 17 de novembre.
Les entrades pels espectacles es 
poden adquirir al web www.te-
atreauditoritortosa.cat on també 
es poden adquirir els abona-
ments i consultar els descomp-
tes fixats.

A més, dilluns que ve se cele-
brarà un ple extraordinari en 
què s’aprovarà la plurianuali-
tat d’aquesta obra, de manera 
que el 2023 es preveu executar 
un 13% del pressupost, mentre 
que la resta anirà al pressupost 
de 2024. El projecte estarà un 
mes en període d’exposició 
pública i al setembre es licitarà 
l’obra amb la previsió d’adju-

dicar-la a l’octubre i iniciar els 
treballs. Concretament, es farà 
un edifici annex a l’actual, al 
qual s’accedirà des del mateix 
vestíbul, de manera que s’ac-
tuarà sobre una superfície de 
1.568,98 metres quadrats. Així, 
el nou vestíbul servirà d’espai 
d’accés a les tres sales i es dis-
posarà d’un espai exterior de 
benvinguda.

Ahir es van posar 
a la venda entrades i 

abonaments
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La recuperació de l’antic Col·legi de les Monges segueix avançant. Després dels tre-
balls d’enderrocament de les parts no protegides com a Bé Cultural d’Interès Local 
(BCIL), ara s’ha avançat amb la tramitació administrativa del projecte. I és que la Junta 
de Govern Local del 24 de juliol, va aprovar les bases del concurs d’idees per a la 
rehabilitació, reforma i ampliació de l’antic Col·legi de les Monges, que contempla la 
redacció del projecte, tant bàsic com executiu, la direcció d’obra total i la direcció 
d’execució total.

La rehabilitació de l’antic Col·legi de 
les Monges, a concurs d’idees

Marc Guarch serà el pregoner 
de les Festes Majors 2023

Marc Guarch serà el prego-
ner de les Festes Majors 2023. 
Guarch ha acceptat la pro-
posta de l’alcalde, Adam To-
màs, qui acompanyat de la re-
gidora de Festes, Anna Tomàs, 
i membres de l’equip de go-
vern, li han comunicat la vo-
luntat que fos ell el pregoner 
en reconeixement “a la seva 
trajectòria com a cantador de 
rondalles, però també amb la 
voluntat de posar en valor un 
patrimoni cultural immaterial 
de la ciutat i el territori”, en 
paraules de l’alcalde.
Marc Guarch, més conegut 

El pregó de Festes
serà dissabte 12 

d’agost, a les 20h, a la 
plaça de l’Ajuntament

FESTES

L’Ajuntament d’Amposta fina-
litza el trasllat de les despulles 
de 104 nínxols que estaven en 
perill d’esfondrament, des-
prés de dècades de manca de 
manteniment i conservació. 
Així, i tal i com va explicar 
l’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs, les despulles s’han 
traslladat al nou bloc de 144 
nínxols construïts a la zona del 
cementeri on quedava espai. 
“A l’abril ens vam reunir amb 
les famílies afectades i, grà-
cies a la seva col·laboració i 
comprensió de la problemà-
tica, hem pogut anar fent tots 
els trasllats que, evidentment 
corren a càrrec de l’Adminis-
tració Pública”, destaca l’alcal-
de de la capital del Montsià, 
tot afegint que “durant dèca-
des, abans del govern d’ERC, 
no s’havia fet mai inversió en 
el manteniment dels nínxols”, 
va dir Tomàs.

ACTUALITAT

Unes festes diverses, inclusi-
ves, gratuïtes i que segueixen 
el model festiu dels últims 
anys. La primera tinent d’alcal-
dia, Núria Marco, ha definit així 
el programa, en la presentació, 
acompanyada de la regido-
ra de Festes, Anna Tomàs, i el 
regidor responsable dels actes 
taurins, Marc Fornós. Les fes-
tes, de l’11 al 20 d’agost, tor-
naran a ocupar espais com la 
plaça de l’Ajuntament, l’antic 
pàrquing de les piscines, la 
plaça del Castell o la zona del 
passeig Canal Marítim, entre 
altres. “Són unes festes pen-
sades per a tota la ciutada-
nia, amb oferta per a totes les 
franges d’edat i gustos. La di-
versitat del programa també és 
possible gràcies a la implicació 
de totes les entitats”.

com Guardet lo Cantador, 
ha desenvolupat la seva tra-
jectòria musical al llarg dels 
últims anys, fins convertir-se 
en el cantador de jotes de re-
ferència a les Terres de l’Ebre. 

Festes 
diverses, 

inclusives i 
gratuïtes

Trasllat de les 
despulles de 
104 nínxols

És un ferm defensor de la cul-
tura popular.
El pregó de les Festes Majors  
serà dissabte 12 d’agost, a les 
20h, a la plaça de l’Ajunta-
ment.

El 17 d’abril va entrar en funcionament el Reciclamòbil, la deixalleria mòbil itine-
rant on es poden portar els residus de mida petita i mitjana que no s’han de llen-
çar als contenidors. Tres mesos després, prop d’unes 200 persones s’han acostat 
a aquest equipament per dipositar-hi algun dels residus permesos. “Cada mes 
s’ha incrementat el nombre de persones que utilitzen el servei”.

Reciclamòbil

Fins el 28 d’agost es poden presentar les propostes amb un 
pressupost de licitació de poc més de 410.000 euros sense IVA
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L’Ajuntament dibuixa pictogrames en una 
quarantena de passos de vianants del municipi

Aquestes darreres setmanes, 
l’Ajuntament de Deltebre ha 
pintat pictogrames en més de 
quaranta passos de vianants 
del municipi ubicats en entorns 
freqüentats pels xiquets i les xi-
quetes. Parlem, en aquest cas, 
d’escoles, parcs infantils, equi-
paments municipals, etc.
L’actuació s’emmarca en la col-
laboració existent entre l’Ajunta-
ment de Deltebre i l’Associació  
Trastorn Espectre Autista de les 
Terres de l’Ebre (aTEAte). Una col-
laboració que permet impulsar 
accions conjuntes i generar 
sinergies per afavorir els xiquets 
i xiquetes que tenen alguna ne-
cessitat específica. De fet, fa 
pocs mesos es van instal·lar més 
d’una vintena de pictogrames 
en espais i equipaments públics.

L’alcalde, Lluís Soler, ha expli-
cat que “des de l’Ajuntament 
de Deltebre continuarem  tre-
ballant per fer un municipi més 
amable i més inclusiu. Però 

DELTEBRE
Detingut 

a Deltebre 
un home 

buscat per un 
apunyalament 

a Saragossa
La policia espanyola va dete-
nir dijous de la setmana pas-
sada, a Deltebre, un home 
de 23 anys buscat per una 
agressió amb arma blanca 
comesa el dia abans a Sara-
gossa. 
L’arrestat hauria apunyalat 
un altre jove, ferint-lo greu-
ment. La víctima va haver 
de ser ingressada i operada 
d’urgència a l’Hospital Miguel 
Servet de Saragossa. L’arrest 
es va produir després que un 
veí de Deltebre reconegués 
el presumpte agressor pel 
carrer. 
La policia espanyola havia 
publicat la seva foto a les 
xarxes socials i havia dema-
nat la col·laboració ciutadana 
per localitzar-lo.

SUCCESSOS

Ubicats en entorns 
freqüentats pels 

xiquets i xiquetes

també per sensibilitzar la ciuta-
dania d’aquelles qüestions que 
ens han de permetre avançar 
conjuntament com a societat”. 
L’alcalde, la presidenta d’aTEAte, 
Noèlia Benet, la regidoria d’In-
fància, Gent Gran i Benestar, 
Vicky Albiol, i l'exregidora d’Ac-
ció Intergeneracional i Comu-

nitària, Rosa Royo, han visitat 
un dels passos on s’han dibui-
xat aquests pictogrames.  En el 
darrer plenari, l’Ajuntament va 
aprovar el Consell d’Infància, 
òrgan de participació, on els 
xiquets i xiquetes, d’entre 8 i 12 
anys, tindran representació per 
decidir accions.

L’empresa Càsting Singular 
està buscant persones, amb o 
sense experiència prèvia en in-
terpretació, per a participar en 
una minisèrie que es rodarà a 
la tardor al delta. Estarà dirigi-
da per David González, que ha 
participat en sèries com Merlí 
o Moebius i també és conegut 
per haver dirigit La Dignitat 
(2019) o El vestit (2017), i es-
tarà produïda per Veranda TV, 
una de les gran productores 
de sèries a Catalunya. Encara 
no es poden donar més detalls 
sobre la minisèrie. L’únic que 
es sap és que tindrà sis capí-
tols i es rodarà a la tardor. 
Les persones que es presen-
tin al càsting han de complir 
“com a requisit imprescindi-
ble” parlar amb accent ebrenc 
i ser residents de la zona. (Del-
ta.cat)

Càsting per a 
una minisèrie 
de 6 capítols

L’AMETLLA DE MAR

Aquest dimarts, una nena de 
dos anys va morir ofegada en 
una piscina particular de la 
urbanització Tres Cales. Tot 
i la ràpida intervenció dels 
serveis sanitaris i de segure-
tat, res es va poder fer per 
salvar-li la vida.
L’avís es produïa al voltant 
de les 21 hores. Al lloc dels 
fets es van presentar el SEM, 
el SUM, la policia local, els 
Mossos d’Esquadra, el per-
sonal del CAP i es va acti-
var l’helicòpter del SEM per 
si calia fer el trasllat a algun 
centre sanitari. Tot i les pràc-
tiques de reanimació que se 
li van fer a la nena, no li van 
poder salvar la vida.
La nena pertanyia a una famí-
lia alemanya d’origen rus que 
estava passant uns dies de 

Una nena de 2 anys mor 
ofegada en una piscina 

de 3 Cales

CAMARLES

vacances en un habitatge de 
lloguer a l’Avinguda Calaforn 
de la urbanització Tres Cales. 
El SEM va mobilitzar el servei 
de psicòlegs per atendre la 
família i el consistori va oferir 
tot el suport que poguessin 
necessitar en un moment tan 
dolorós.
(La Cala Ràdio)

Ofrena de flors i fruits 
al patró Sant Jaume

Amb motiu de la celebració 
de les Festes Majors, Camar-
les va celebrar dimarts l’ofre-
na de fruits i flors al patró Sant 
Jaume. Alguns dels esdeveni-
ments més rellevants han estat 
el sopar popular de l’estofat el 
dimecres al recinte de festes, 
o el dia de la Dona, ahir dijous. 

Encara queden actes per gau-
dir com la tarda de bous i el 
bou capllaçat, que tindran lloc 
avui divendres, així com els 
correfocs i el castell de focs a 
la plaça de bous (també avui). 
Demà dissabte, bou embolat 
(21 h) i posteriorment,  concert 
de Joan Rovira.

Tot i les pràctiques 
de reanimació

que se li van fer,
no li van poder 
salvar la vida

DELTA
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BENIFALLET: 
CONCERT D’ESTIU
Demà dissabte, la coral Cor 
de Cardó realitzarà un concert 
d’estiu al Casal de Benifallet, 
a les 20h. El concert constarà 
de dues parts. La primera serà 
una actuació de violoncel i 
piano, i la segona, l’actuació 
de la coral Cor de Cardó.

TIVENYS: MULLA’T 
I PIRAGUADA
El municipi va tornar a 
participar del Mulla’t per 
l’escleroris múltiple i “vam 
tornar a demostrar que som 
un poble solidari. Gràcies als 
veïns i veïnes es van recollir 
1288 euros. Agraïm a tothom 
la seua participació, sobretot 
a les voluntàries que cada any 
fan possible aquest i altres 
actes per visualitzar aquesta 
malaltia. També vam poder 
viure la piraguada que orga-
nitza l’Associació den joves 
i el tardeo que van preparar 
al parque. Gràcies AJT per 
participar de l’agenda d’estiu 
i donar la oportunitat a la 
gent del poble de participar 
de la baixada de piragues i del 
tardeo”.

PAÜLS
L’Ajuntament ha detallat 
les àrees de responsabilitat 
de cada regidora i regidor:  
Enric Adell: Alcaldia i regi-
dories d’economia i hisenda, 
cap de personal i recursos 
humans, brigada, comunicació 
i patrimoni; Rosa Gabriel: 
1ra tinença d’alcaldia i obres 
i serveis, salut, urbanisme, 
mobilitat i seguretat; M. 
Carmen Targa : 2na tinença 
d’alcaldia i educació, cursos 
formatius, entitats municipals 
i Festa de Sant Antoni; Sergio 
Prats: camins, medi ambi-
ent, equipaments, llicències 
d’obres i cinegètic, animals 
peridomèstics i plagues; Roser 
Gavaldà: joventut, memòria 
històrica i cultural i afers 
socials i famílies. Marc Veyga: 
fires i esports. I Xavi Gracià,  
regidories de cultura i tradici-
ons, turisme i festes.

NOTÍCIES 
BREUSEl Parlament insta al Govern a fer les obres de 

rehabilitació de l’escola Maria Garcia 
Cabanes i l’escola 21 d’abril

La Comissió d’Educació del 
Parlament de Catalunya, ha 
aprovat una proposta de re-
solució on insta al Govern a 
realitzar les actuacions de re-
habilitació exposades a l’escola 
Maria Garcia Cabanes i l’escola 
21 d’abril en la propera progra-
mació de les obres RAM a les 
Terres de l’Ebre, com a priori-
tat el 2023.
La proposta ha estat defensa-
da per la diputada de l’Ebre, 
Irene Negre, qui ha manifestat 
que porta 4 anys demanant al 
Departament d’Educació que 
dugui a terme aquestes obres. 
“No podem esperar més. No és 
una qüestió política, sinó una 
necessitat de les escoles del 
municipi” ha dit. En aquest sen-
tit, la diputada ha assegurat que 
“cal prendre mesures urgent-
ment per evitar mals majors". 
Irene ha destacat que “en ple 

L’ALDEA

“En ple segle XXI 
sembla impossible que 
els alumnes hagin de 

fer classe en centres en 
aquestes condicions”

segle XXI sembla impossible 
que els alumnes hagin de fer 
classe en centres en aquestes 
condicions”. Negre, que tam-
bé és primera tinent d’alcalde 
de l’Ajuntament de l’Aldea, ha 
assegurat que des de l’Ajun-
tament sempre s’ha estat a 
disposició del Departament 
per dur a terme conjunta-

ment aquestes obres de millora 
dels centres educatius, amb el 
compromís d’aportar també de 
la seva part, per facilitar l’exe-
cució de les obres. L’Aldea és 

un municipi de les Terres de 
l’Ebre que disposa de 3 centres 
educatius, una llar d’infants i 
dues escoles d’infantil i primà-
ria. (ebredigital.cat)

TORTOSA

El Jutjat de Guàrdia de Torto-
sa ha decretat llibertat provi-
sional amb mesures cautelars 
per a la conductora detinguda 
aquest dilluns a la nit, després 
que el cotxe que conduïa xo-
qués amb una moto, el pilot 
de la qual, un veí de Roquetes 
de 61 anys va morir. La dona, 
de 27 anys, va donar positiu a 
la prova d’alcoholèmia. 
Els Mossos la van detenir per 
homicidi per imprudència 
greu, i per conduir sota els 
efectes de l’alcohol. El jutjat 
ha obert la causa igualment 
per aquestes dues qüestions. 
El jutge ha imposat a la con-
ductora personació periòdica 
al jutjat, retirada de passaport, 

Llibertat provisional per a la 
conductora detinguda per 
l’homicidi imprudent d’un 

motorista

ROQUETES

prohibició de sortida del terri-
tori i prohibició de conducció.
Els fets van tenir lloc cap a un 
quart d’onze de la nit de di-
lluns, quan la policia va tenir 
coneixement que s’havia pro-
duït un accident de gravetat 
entre un vehicle i un ciclomo-
tor a la C-42, al punt quilomè-
tric 5,7, al municipi de Tortosa.

30 edicions del 
Tradicionarius

Dilluns va tenir lloc a l’Ajunta-
ment de Roquetes la roda de 
premsa de presentació de la 
30a edició de la festa del Tra-
dicionàrius. Es durà a terme els 
dies 25 i 26 d’agost a l’Hort de 
Cruells. L’entrada serà gratuïta. 
L’alcalde, Ivan Garcia, el regidor 
de Cultura, Sisco Ollé, i el di-

rector del festival, Arturo Gaya, 
van presentar l’acte. Hi actua-
ran Pep Gimeno ‘Botifarra’, la 
Banda de la Lira Roquetense, la 
Balkan Paradise Orchestra, Car-
les Belda i Betzuca, Joseret lo 
cantador i Quico el Célio, el Noi 
i el Mut de Ferreries presentant 
el seu nou disc ‘Ilercavònia’.

La dona, de 27 anys, 
conduïa sota els 

efectes de l’alcohol 
quan va xocar amb la 

moto de la víctima
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Tot està a punt perquè el Mas de Barberans torni a viure el cap de setmana del 5 
i 6 d’agost la festa de les fibres: el Racó dels Artesans. La Fira Monogràfica de les 
Fibres Vegetals que enguany compleix vint anys. Organitzada per l’Ajuntament del 
Mas de Barberans i el Centre de Desenvolupament Rural Museu de la Pauma, la 
trobada mantindrà estable el número d’expositors, 35 en total, que aplegaran prop 
de 45 artesans i artesanes d’arreu de Catalunya i l’Estat, amb una nodrida repre-
sentació de les Terres de l’Ebre i amb una important presència internacional amb 
artesanes provinents de Bèlgica, Finlàndia, Suècia i França. El programa de la fira ja 
està enllestit i com a novetat d’enguany, cal destacar la incorporació d’una sèrie de 
demostracions tècniques per fer més visible i accessible l’ofici artesà. Com a prèvia 
a la fira avui comença el FibresCampus, l’espai de formació que en aquesta edició 
s’amplia en dates i cursos.
D’altra banda, dins de l’actualitat del municipi, RIHIHIU arriba al Mas de Barbe-
rans per rellegir la memòria rural des d’una perspectiva de gènere. Des d’avui i fins 
diumenge s’han programat performances, desfilades, col·loquis, circ i els concerts 
d’Adriano Galante i del duet format per Joana Gomila i Laia Vallès.

5 i 6 d’agost, la festa de les fibres

Les demostracions artesanes guanyen importància
en la vintena edició de la Fira de les Fibres Vegetals 

del Mas de Barberans

MAS DE BARBERANS

Recta final de la Festa Major de 
la Ràpita. Setmana intensa. Acti-
vitats diverses i actes per a tots 
els públics. Destacar l’Ofrena de 
flors i fruits a Sant Jaume a l’Es-

glésia de la Santíssima Trinitat, 
amb la participació d’autoritats, 
penyes,  entitats locals i repre-
sentants infantils i juvenils. 
Un altre acte per remarcar ha 

disfresses i sobretot molta xale-
ra”. Avui divendres, a les 22.30 
h, a la plaça de bous, 1r concurs 
d’emboladors, a càrrec d’Em-
boladors de la Ràpita. 

sigut el VII Correbars de Festes 
Majors 2023. “Un acte que ja 
és considerat un dels més im-
portants i multitudinaris de les 
festes del nostre poble. Música, 

I demà, cloenda  a les 21.30 h, a 
la Xaladora “Sopar de Focs”. I a 
les 23.59 h, a la platja del Parc de 
Garbí, castell de focs d’artifici. 
Fotos: Ajuntament de la Ràpita

Recta final de la Festa Major

LA RÀPITA
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SANTA BÀRBARA

L’alcalde de Santa Bàrbara, An-
tonio Ollés, i la regidora de fes-
tes, Laia Pla, van fer una valora-
ció positiva de les festes. 
La regidora explicava que havi-
en pres nota d’allò que possi-
blement de fora no es veu per 
fer-ho millor, i avançava que 
havia convocat una reunió per 
parlar de les coses a millorar.
En referència a l’incident de 
l’inici de Festes Majors, Ollés re-
cordava que després d’aquest 
fet puntual les festes van seguir 
amb normalitat i destacava el 
treball dels Mossos i vigilants. 
D’altra banda, Pla valorava el 
fet de compartir espais amb 
joves i grans les nits de ball: 
“No interessa separar espais. 
Vull que estiguin tots junts i 
això ha funcionat” recordava, 
també assenyalant que, en tot 
cas, “s’accepten tota mena de 
suggeriments. Estic oberta a 

L’any vinent es crearà una 
comissió de festes

Enllestida la programació de les 
Festes Majors de les Cases 2023

Les Festes de la Mare de Déu 
d’Agost són una oportunitat 
única perquè la gent puga xa-
lar durant uns dies de descans 
i diversió. I perquè a la vegada, 
el teixit associatiu del municipi, 
de la mà del consistori, puga 
presentar propostes variades i 
destinades a diferents públics, 
des d’activitats infantils, oci per 
a joves, exposicions culturals, 
espectacles musicals, fins als 
tradicionals correbous i la resta 
d’espectacles taurins.
En aquest context i per aques-
tes dates, els carrers més cèn-
trics de les Cases tornen a ser 
per a ús exclusiu de vianants. La 
finalitat de la iniciativa és que 
les persones siguen les prota-
gonistes, amb espais segurs per 
al passeig i l’oci familiar.
Les festes comportaran tota 
una oferta d’activitats que es 
poden trobar en el programa 
que ha estat possible gràcies a 
la implicació de l’equip tècnic 
de l’Ajuntament, de la Comissió 

d’Entitats de Les Cases, de la 
Comissió de Bous, així com les 
associacions i persones que un 
any més mereixen el més sentit 
reconeixement pel treball fet. 
Les festes seran del 12 al 20 
d’agost. La matinada del 12 
tindrà lloc el ball de gala amb 
l’Orquestra Juniors. Les pubi-
lles obriran el ball. 

ALCANAR

tothom”.
La regidora ja va anunciar que 
tenia previst per a l’any vinent, 
incorporar algunes novetats 
i fer alguns canvis destacats, i 
excusava la falta d’aquests en-
guany, per la proximitat de les 
eleccions municipals. Entre 
les novetats més destacades, 
avançava que té previst crear 
una comissió de festes forma-
da per diferents entitats que 
l’ajudin a organitzar-les i tenir 
diferents opinions. (La Plana 
Ràdio).

Tindran lloc 
del 12 al 

20 d’agost

És una amant de la natura, 
aficionada a l’excursionisme. 
Persona inquieta interessa-
da per disciplines vinculades 
amb el creixement personal, 
que estudia com a hobby.      
Àngels està casada i té dos 
fills: Quim i Martí.
Les Festes Majors se celebren 
dintre de la segona quinzena 
d’agost. Els patrons honorats 
són Sant Bartomeu i Sant Roc.

per visibilitzar-la. S’ha des-
tacat també que ha estat 
promotor de l’esdeveniment 
esportiu ‘Ens movem per 
l’ELA’ del que ja s’han cele-
brat dues edicions al mu-
nicipi, entre altres accions, 
com el conte ‘Una mà ami-
ga’ o les samarretes solidàri-
es ‘Avui és el millor dia’.
Ildefons, acompanyat per 
la seua família, va recollir 
el premi en l’acte celebrat 
a l’Auditori de Sant Jaume 
d’Enveja.

Arranjament
de camins

La Junta de Govern de 
l’Ajuntament ha aprovat 
inicialment un nou projec-
te d’arranjament de camins 
per valor de 90.467’92 eu-
ros, per tal de presentar una 
sol·licitud de subvenció dins 
una convocatòria de la Di-
putació per restablir béns i 
serveis dels ens locals afec-
tats per fenòmens meteoro-
lògics. El projecte actua en 
diversos trams i encreua-
ments que afecten el camí 
de la Séquia de la Foia, Molí 
Canals, Sant Jaume, Plans, 
Mas de Comú, Malladetes, 
Coll d’en Piqué i barranc de 
Cocó. A banda d’això, des 
de l’Ajuntament es continua 
insistint davant la Generali-
tat, en la necessitat urgent 
d’actuar en diversos lligallos 
del terme que són de titu-
laritat de l’administració ca-
talana.

ULLDECONA

Àngels Segura Unió serà 
la pregonera 

L’Ajuntament de la Sénia ha 
informat que Àngels Segu-
ra Unió serà la pregonera de 
les Festes Majors de La Sénia 
2023.
Nascuda al 1969, filla de Joan 
Segura i Maria Unió, Àngels 
resideix actualment a Barce-
lona, on ha desenvolupat la 
seva carrera professional.
És Llicenciada en Ciències 
Econòmiques i Empresarials 
per la Universitat de Barcelo-
na i compta amb un diploma 
d’Estudis empresarials eu-
ropeus per la Universitat de 
Sheffield, a Anglaterra. 
Des de 1999, treballa a l’as-
sociació empresarial AECOC, 
on actualment és responsable 
del sector de productes del 
mar. Malgrat no viure al po-
ble, Àngels no ha perdut mai 
el vincle amb els seus orígens. 

LA SÉNIA

Ildefons Oliveras rep el 
Premi Tallador 2023

En el marc de la Festa Major 
de Sant Jaume d’Enveja, este 
dimarts 25 de juliol es va fer 
l’acte de lliurament del Premi 
Tallador. Este és un dels actes 
més significatius que se ce-
lebren el Dia del Patró i en-
guany, el Premi Tallador s’ha 
atorgat, per unanimitat de les 
entitats locals, a Ildefons Oli-
veras Gisbert, un santjaumero 
afectat per l’ELA.
Amb el premi s’ha volgut re-
conèixer la seva “força” per 
afrontar la malaltia i també 

SANT JAUME
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BATEA

El Tribunal Suprem ha desesti-
mat el recurs de cassació amb 
què la promotora de parc eò-
lic Coll del Moro feia un últim 
intent per reduir la compen-
sació que paga a l’Ajuntament 
de Batea. 
La decisió tanca el recorregut 
judicial i el consistori no haurà 
de tornar els ingressos. El liti-
gi va començar el 2016 amb 
un contenciós administratiu 
a l’Audiència de Tarragona. 
L’Ajuntament de Batea s’havia 
negat a signar un conveni que 
rebaixava per cinc la compen-
sació que la promotora eòli-
ca pagava al consistori. D’uns 
160.000 euros anuals llavors 
als 20.000 que els oferien,  

El Suprem desestima l’últim 
recurs per la compensació 

del parc eòlic Coll del Moro i 
dona la raó al consistori

L’ACA construeix una nova depuradora 
que costarà 4,4 MEUR

L’Agència Catalana de l’Aigua 
construeix, des de fa unes set-
manes, una nova depurado-
ra a Tivissa. Els treballs ja han 
començat i duraran quinze 
mesos. Es crearà una estació 
de tractament de les aigües 
residuals (EDAR) de tipus bio-
lògic, amb fangs activats i llits 
de rizoma. Tindrà capacitat 
per tractar prop de 620 metres 
cúbics d’aigua cada dia. L’ai-
gua tractada serà aportada al 
barranc de La Fotx, millorant 
mediambientalment la conca 
del riu Ebre. L’actuació tam-
bé preveu la construcció de 
dues estacions de bombament 
i la construcció de la xarxa de 
col·lectors en alta. El cost de la 
depuradora és de 4,4 milions 
d’euros i l’actuació és finança-
da parcialment, amb 2,1 MEUR, 
pels fons europeus Next Ge-
neration.
Actualment hi ha 548 depu-
radores a Catalunya, que sa-
negen les aigües residuals de 

més del 97,1% de la població. 
Pel que fa a la comarca de la 
Ribera d’Ebre, hi ha actual-
ment 9 depuradores en servei 
que garanteixen el sanejament 
a més del 80% de la seva po-
blació. El model de saneja-
ment de Catalunya és descen-
tralitzat i la participació dels 
ens gestors locals és clau per 
assolir els objectius de gestió 
i d’execució de la planificació.

TIVISSA

sota amenaça de signar o 
perdre-ho tot. Des de llavors 
s’han presentat dos contenci-
osos cada any, que també po-
drien caure arran de la decisió 
del Suprem.

Els treballs, ja 
iniciats, es preveu 

que durin 
uns 15 mesos

al Pinell de Brai. Aquest di-
marts un grup de joves que 
participen en un camp de 
treball de Caseres han do-
nat veu als supervivents. 
“Amb 15, 16 i 17 anys recu-
perem trinxeres, quan fa 85 
anys, joves de la mateixa 
edat estàveu lluitant i mo-
rint a l’Ebre”, han apuntat.
Per la seua part, l’excom-
batent ha agraït que “ja era 
hora que es moguessin i ho 
coneguessin”. 

FESTIVAL DE 
CINEMA In-FCTA
La setena edició del festival 
In-FCTA, el Festival de Cine-
ma de la Terra Alta, arrenca 
el 6 d’agost a l’Església de 
Bot, en una jornada amb 
l’acte inaugural dirigit pel 
mestre de cerimònies Jor-
di Díaz com a eix central, i 
amb moltes sorpreses. L’ac-
te inaugural començarà a 
les 22 h. S’hi presentarà i s’hi 
projectarà el curtmetratge 
d’In-FCTA 2023, BotTruck, 
dirigit per Ivan Massagué 
(director del festival), i es-
crit per Sergi Pompermayer 
i Ivan Massagué, amb Agnès 
Busquets, Carles Francino, 
Colette Casa, Aniol Gual i fi-
guració local. A més, s’oferi-
rà la performance teatral 
SITCOM, escrita i dirigida per 
Massagué i Pompermayer, 
amb actuacions musicals de 
la In-FCTA Band i de dansa 
amb la Companyia Vols.

BOT

Es presenta 
‘Riu Avall’

La 2a edició del festival RIU 
AVALL es durà a terme durant 
els propers mesos a les pobla-
cions de Garcia, Vinebre, Al-
dover, La Torre de l’Espanyol, 
El Masroig, La Galera i l’EMD 
de la Serra d’Almos. 
El festival, que compta amb el 
suport de la majoria de Con-
sells Comarcals de les Terres 
de l’Ebre i el Departament de 
Cultura, pretén fer cultura i 
apropar la música clàssica, 
majoritàriament a les pobla-
cions de les Terres de l’Ebre, 
amb l’objectiu de donar a 
conèixer tant un repertori molt 
interessant, com músics i con-
certistes ebrencs i de la resta 
de Catalunya. També es busca 
promoure la cultura musical 
del territori i crear un vincle 
entre diverses poblacions.

FESTIVAL

Pàndols torna a recordar les 
víctimes en el punt on va 

iniciar-se la Batalla de l’Ebre

Salvador Farrés ha sigut 
l’únic combatent de la Lleva 
del Biberó, supervivent de 
la Batalla de l’Ebre, que ha 
assistit a l’acte de comme-
moració del 85è aniversari 
de l’inici del cruent i decisiu 
combat. Té 102 anys, prou 
salut i unes ganes enormes 
per tornar cada any a la Cota 
705 de la Serra de Pàndols, 
al Monument de la Pau que 
van aixecar fa 24 anys els 
Biberons dels dos bàndols 

EL PINELL DE BRAI

* GANDESA: Demà dissabte 
tindrà lloc la 3a edició de la 
Nit Blanca, amb el sopar so-
lidari en benefici de la Lliga 
Contra el Càncer. A les Es-
coles Velles (21 hores). Preu/
donatiu: 15 euros. 

* MÓRA D’EBRE: Territori 
firma un conveni amb el mi-
nisteri i destinarà 22,6 MEUR 
dels fons europeus per reha-
bilitar més de 900 habitatges. 
L’acord servirà per rehabilitar 
3 promocions en 53 edificis, 
tots propietat del Govern. Els 
habitatges públics estan si-
tuats a Barcelona, Sant Quir-
ze del Vallès, Terrasa, Lleida, 
Tarragona, Móra d’Ebre, Reus 
i Vila-seca.

* FLIX: Avui divendres, 28 de 
juliol, el municipi riberenc 
acollirà el concert “Arrels” del 
DeltaChamber Music Festival.

* FLIX: Continuen les res-
triccions per consumir ai-
gua. Encara no s’han pogut 
aconseguir dues analítiques 
seguides amb dos resultats 
positius.

BREUS
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Ivan Garcia: “Per molt que es repeteixi una mentida, no acaba fent-se mai veritat”
L’alcalde republicà de Roque-
tes, Ivan Garcia, ha fet públic 
un comunicat de premsa en el 
qual rebat les acusacions llen-
çades des de Junts en el ple del 
25 de juliol, sobre un presump-
te atac “polític i personal” al nú-
mero dos de Junts i fins fa poc 
treballador de Roquetes Co-
municació, Antolí Ortiz. La por-
taveu del grup municipal, Lídia 
Saura, titllava de “maniobra po-
lítica” que s’haja amortitzat la 
plaça aprofitant que tenia l’ex-
cedència forçosa per incompa-
tibilitat del càrrec. Per aquesta 
raó, tant Junts com Movem i 
PSC van votar en contra del 
punt de l’ordre del dia destinat 
a ratificar la modificació de la 
plantilla de personal laboral del 
consistori. La resposta del Go-
vern ha estat ràpida i contun-
dent, titllant aquestes acusa-
cions de “falsedats” i detallant 
minuciosament el procés se-
guit dins de l’actual legislació.
Segons recull el comunicat, 
l’actual llei del govern estatal 
“ha obligat a les Administra-

ROQUETES

va optar per amortitzar la pla-
ça existent i crear-ne una de 
nova: la de cap de Comunica-
ció com a figura professional 
al servei de tota la Corporació. 
La nova plaça, malgrat ocu-
par-la una persona amb més 
titulació, suposarà un estalvi 
anual de 422,95 euros. No a 
l’inrevés, com ha anat publici-
tant el grup de Junts. Els nú-
meros són clars i no admeten 
interpretacions ni mentides”.
L’alcalde de Roquetes afegia 
que “per cobrir la nova plaça 
s’obrirà un procés selectiu, en 
el qual podrà participar tota 
aquella persona que reuneixi els 
requisits legals, i el Tribunal que 
el portarà a terme no l’integrarà 
cap polític sinó, que com sem-
pre, estarà format per personal 
tècnic de l’Ajuntament i d’altres 
administracions públiques”.
El batlle considera que “amb 
les manifestacions fetes per 
Junts, posant en dubte un fu-
tur procés, estant calumniant 
els tècnics, ja que qüestionen 
la seva objectivitat,  imparci-

L’alcalde ha fet 
públic un comunicat 
en el qual rebat les 

acusacions llançades 
des de Junts 

en el ple municipal

cions Públiques a estabilitzar 
les places en què concorrien 
determinats requisits”. Pel que 
fa específicament al consisto-
ri roquetenc, “dues d’aques-
tes places, són les de tèc-
nic/a d’Antena Caro”, una de 
les quals l'ocupava Ortiz. El 
passat 23 de juny, “es va de-
senvolupar el concurs de mè-
rits (sistema que no ha triat
l’Ajuntament de Roquetes sinó 
que l’ha imposat el Govern es-
panyol), on únicament va poder
participar un dels dos tre-
balladors, ja que la ma-
teixa Llei, exigeix una ti-
tulació per poder prendre
part en el procés selectiu, i l’al-
tre, no té la titulació exigida. 
Per tant, el treballador que sí
compleix amb el requisit esta-
blert per la Llei estatal, s’ha es-
tabilitzat i es contracta, com a
personal laboral fix 
d’aquesta Corporació.
Tal i com exigeix la Llei, al senyor 
Ortíz, a principis d’aquest any, 
se li va atorgar un termini de 10
dies hàbils  per presentar aques-

ta titulació, i ni la va presentar ni 
ho va recórrer. Per tant, aquesta
plaça va quedar vacant, no per-
què així ho decidís aquesta Cor-
poració sinó perquè ens obliga,
la Llei estatal. En cas con-
trari, estaríem prevaricant”.
Segons Ivan Garcia, “si bé era 
més fàcil contractar un càrrec 
eventual, l’equip de govern 

alitat i honradesa. Cal atacar 
també els tècnics?. Fins a data 
d’avui, es pot constatar que els 
processos de selecció de per-
sonal s’han desenvolupat com-
plint la legalitat, i de fet, s’ha 
seleccionat persones no sos-
pitoses, precisament, de per-
tànyer al nostre partit polític”.  
Garcia lamenta “el comen-
çament de legislatura d’un 
grup municipal (en referència 
a Junts) que el primer, i de 
moment, l’únic que fa és pro-
pagar falsedats, no ja només 
de l’equip de govern que jo 
presideixo, sinó dels nostres 
treballadors”. (El comunicat ín-
tegre el podeu trobar al web de 
Més Ebre, a l’apartat d’opinió). 

terres de l’ebre
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El PP d’Alberto Núñez Feijóo 
va guanyar les eleccions del 
23 de juliol al Congrés dels 
diputats. Els conservadors van 
aconseguir 136 diputats i es 
van imposar per 14 al PSOE de 
Pedro Sánchez, que es va que-
dar amb 122. Per darrere, la 
ultradreta de Vox va mantenir 
la tercera posició de fa 4 anys, 
malgrat perdre 19 escons, (de 
52 a 33), mentre que el Sumar 
de Yolanda Sánchez va con-
servar la quarta posició que el 
2019 va aconseguir Podem, 
però amb 5 diputats menys, de 
26 a 31. D’aquesta manera el 
bloc de la dreta es va imposar 
al de l’esquerra (169 diputats 
contra 153), però cap dels dos 
blocs suma majoria absoluta. 
Els pactes tindran, així, un pa-
per a jugar a partir d’ara. 
Pel que fa al bloc indepen-
dentista, va sofrir un revés de 
consideració a la Cambra Baixa 

 Feijóo guanya però lluny de 
sumar amb Vox, i Sánchez 

aguanta, però queda en mans 
dels independentistes

Gaseni: “Som la veu forta i alta que necessiten les 
Terres de l’Ebre al Senat”

Jordi Gaseni, que en la votació 
va ser elegit senador, va agrair 
“el suport rebut al conjunt de 
la demarcació de Tarragona, 
amb 70.175 vots”. A la vega-
da, va deixar clar que “anem a 
defensar les Terres de l’Ebre i 
Catalunya. Coneixem totes les 
problemàtiques que té el ter-
ritori i allò que hem de fer, i a 
més, tenim el bagatge histò-
ric dels qui m’han precedit al 
Senat: Marta Cid, Pere Muñoz, 
Miquel Aubà i Vanessa Callau”.
Gaseni va afirmar que “Esquer-
ra Republicana som la veu forta 
i alta que necessita el territori 
per estar al Senat i intentarem 
allargar la mà al Congrés per 
incidir en totes aquelles políti-
ques que ens són necessàries”.
Albert Salvadó, president de la 
Federació de l’Ebre d’Esquerra 
Republicana, va qualificar els 
resultats de “sensació agredol-
ça”, tot destacant que “el marc 
espanyol és el que s’ha impo-

sat clarament a Catalunya per 
aturar la suma de la dreta i la 
ultradreta”. També va apun-
tar que “a les Terres de l’Ebre, 
els partits de matriu espanyola 
pugen”, és a dir PSC, PP i Vox; 
i en canvi, “baixen els de ma-
triu catalana”, Esquerra Repu-
blicana, Junts per Catalunya 
i la CUP. En aquest sentit, va 
lamentar que “els partits ca-
talans no hem estat capaços 
de contrarestar el marc espa-

POLÍTICA

El calero, en la votació, 
va ser elegit senador

espanyola en relació als resul-
tats aconseguits fa quatre anys, 
amb una pèrdua conjunta de 9 
diputats. ERC ha estat el partit 
que més ha baixat dins d’aquest 
bloc, de 13 diputats a 7, xifra 
que empata l’aconseguida per 
Junts per Catalunya, que n’ha 
perdut 1 (de 8 a 7). La CUP ha 
perdut els 2 escons que tenia i 
no tindrà representació al Con-
grés. 
Amb tot, l’aritmètica parlamen-
tària podria fer que tornessin a 
tenir un paper destacable.

Gaseni (ERC) 
i de la Vega 
(PSC), únics 

representants 
ebrencs a les 

Corts 

nyol, el qual, davant l’avanç 
de la dreta i la ultradreta, ha 
valorat que la força útil era el 
PSOE”.  A més, ha afirmat que 
“tota aquesta centrifugació de 
vot cap al PSOE el que ha fet 

23J

 “Hem 
aconseguit 

frenar  la 
dreta”

“A les Terres de l’Ebre i a Cata-
lunya el Partit Socialista som la 
primera força política, la força 
útil per tenir un govern de pro-
grés per avançar. Em compro-
meto, des del Senat, a treballar 
amb humilitat i sentit comú, a 
portar la veu del territori per 
desenvolupar projectes en fa-
vor del mateix, i reprendre el 
treball iniciat”, va dir  Manel de 
la Vega, elegit senador aquest 
diumenge.
“Les Terres de l’Ebre van do-
nar un missatge clar: treballar 
pel territori i per aconseguir 
un govern alternatiu a la dre-
ta i ultradreta. En aquest sentit 
vull deixar un missatge clar a la 
resta de partits catalans a que 
se sumin per frenar a la dreta, 
per transformar el país. No ser-
veix de res anar a Madrid a blo-
quejar, necessitem partits que 
practiquin la política útil”.

Junts allarga 
la mà a ERC i 
la CUP per a 

“liderar” una 
nova estratègia

Junts per Catalunya està 
“amatent” del moviment que 
pugui fer Pedro Sánchez per 
aconseguir una nova inves-
tidura. Però el partit no es 
mou de les seves condicions: 
abordar l’autodeterminació i 
l’amnistia. “La pregunta que 
ens hem de fer és què està 
disposat a fer Pedro Sánchez 
per tal de convèncer-nos per 
donar-li suport. La pilota està 
a la teulada del senyor Pedro 
Sánchez”. 
Des de la formació també in-
sisteixen en “allargar la mà” 
tant a ERC com a la CUP per 
refer l’estratègia independen-
tista, que ells volen “liderar”. 
Ara per ara, asseguren que no 
han tingut cap contacte for-
mal ni amb el PSOE ni amb 
l’espai de Sumar.

El PSC va 
guanyar les 
eleccions 

generals a la 
demarcació

Els únics representants 
ebrencs en aquesta nova le-
gislatura de les Corts espa-
nyoles estaran al Senat. Ni la 
número dos d’ERC al Con-
grés la flixanca Norma Pujol, 
ni la seva homòloga a Junts, 
l’aldeana Irene Negre, han 
aconseguit escó a la cam-
bra baixa, on no hi haurà cap 
representant territorial per 
primer cop en 46 anys. En 
canvi, les apostes de socialis-
tes i republicans a la cambra 
alta han reeixit. Tant el calero 
Jordi Gaseni com el tortosí 
Manel de la Vega eren les pri-
meres opcions d’ERC i PSC, i 
tots dos han resultat escollits.

El PSC es va imposar a les 
eleccions generals al Camp de 
Tarragona i les Terres de l’Ebre 
amb dos escons. 
Els socialistes, que no gua-
nyaven a la demarcació tar-
ragonina des de l’any 2008 
-quan van obtenir 4 diputats-, 
van aconseguir 120.482 vots 
(32,9%). Van desbancar ERC, 
la força vencedora el 2019, 
que va perdre prop de 43.600 
vots i un dels dos escons que 
tenia. El PP, que no aconse-
guia representació al Congrés 
per la demarcació des de les 
eleccions de 2016, va guanyar 
un diputat. Sumar-En Comú 
Podem i Junts continuaran 
mantenint el representant que 
ja tenien. 
L’abstenció va arribar al con-
junt de la demarcació al 
35,57%.

és deixar  les Terres de l’Ebre 
sense representació al Con-
grés”; fent referència a les op-
cions que tenia la republica-
na Norma Pujol d’aconseguir 
l’acta. Pujol va intervenir per 
agrair a les “16.026 persones 
de les Terres de l’Ebre que ens 
han fet confiança i també als 
municipis on Esquerra ha estat 
primera força: Flix, Benissanet, 
la Torre de l’Espanyol, Miravet, 
Tivissa, la Fatarella i Gandesa". 
Pujol va afirmar que “aquí qui 
perd és el nostre territori, per-
què després de 46 anys de 
presència al Congrés, no hi 
haurà representació ebrenca, i 
la pregunta que ens hem de fer 
és qui defensarà al Congrés, 
temes tan cabdals com el futur 
del Delta de l’Ebre, el desman-
tellament del Castor, l’Oficina 
de la Seguretat Social de Móra 
d’Ebre, les infraestructures, les 
carreteres, els trens, o la segu-
retat nuclear?”.

La ultradreta i Sumar 
queden frec a frec (33 
diputats contra 31) i 
l’independentisme 

perd 9 escons
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QUERALT SOLÉ
“EXHUMAR LES FOSSES COMUNES DE LA GUERRA 
CIVIL ÉS UNA QÜESTIÓ DE DRETS HUMANS”

Fins el dia 10 de setembre 
el Palau Oliver de 

Boteller de Tortosa acull 
una exposició amb el 
significatiu títol “On són? 
85 anys d’exhumacions 
de fosses comunes de la 
Guerra Civil a Catalunya”

Aquesta exposició mostra 
què ha fet i què està fent 
en l’actualitat la Generalitat 
de Catalunya, respecte a les 
fosses comunes de la Guer-
ra Civil i el Franquisme d’una 
forma històrica i didàctica, 
amb un rerefons històric tan 
impactant que no deixarà 
cap visitant indiferent. La  hi-
soriadora Queralt Solé és la 
comissària de l’exposició i 
ens en parla en aquesta en-
trevista en exclusiva per al 
Diari Més Ebre.

Un tema polèmic i delicat. 
D’on sorgeix la idea de fer 
aquesta exposició i tirar-la 
endavant?
Va ser idea de la Direcció 
General de Memòria Demo-
cràtica. La finalitat és mostrar 
què ha fet la Generalitat en 
relació a les fosses comunes i 
es va pensar que el millor era 
fer una exposició. El Depar-
tament em va encarregar fer 
de comissària i vaig acceptar 
d’immediat.

Amb quines dificultats t’has 
trobat a l’hora de donar 
forma a aquesta exposició?
Dificultats poques. La màxi-
ma era trobar un discurs di-
dàctic i divulgatiu sobre un 
tema difícil, perquè estem 
parlant de morts i de famílies 
que estan buscant els seus 
familiars desapareguts. L’ex-
posició comença a l’inici de 
la Guerra Civil. És un tema 
de drets humans i cal vigilar 
molt en el llenguatge a ni-
vell expositiu, però vaig tenir 
molt clar que s’havia de veu-
re una fossa comuna de mida 
natural, perquè així el visitant 
pot entendre moltes coses.

Fem un recorregut a través 
dels teus ulls per l’exposi-
ció.

L’exposició té diferents àm-
bits. En el primer s’explica 
com van aparèixer les fosses 
comunes durant la Guerra 
Civil a Catalunya i com afec-
ten els civils. Hi ha fosses de 
la repressió a la rereguarda de 
la República, i de la repressió 
franquista. Després hi ha l’ex-
plicació de com apareixen les 
fosses de soldats al llarg del 
front i en hospitals militars. 
També s’explica com es co-
mencen a exhumar les fosses 
comunes, perquè la Genera-
litat republicana va portar a 
terme una sèrie d’exhumaci-
ons gràcies al conseller Pere 
Bosch Gimpera, i del jutge 
Josep Maria Bertran de Quin-
tana. Algunes excavacions es 
van fer al Merengue, a Cama-

rasa, on van morir molts sol-
dats de la Lleva del Biberó, el 
1938.

Quin paper juguen les famí-
lies de les persones desapa-
regudes en aquesta exposi-
ció?
Un de molt important, perquè 
és una qüestió de drets hu-
mans i de recerca dels fami-
liars desapareguts: persones 
que van morir durant la guer-
ra, les seves circumstàncies 
de mort i en quin punt està la 
seva recerca. En aquest cas, les 
tasques de la Generalitat són 
fonamentals, quan l’any 2003 
neix el cens de desapareguts i 
la Generalitat ajuda a trobar la 
màxima informació possible. 
La primera obertura de fosses 

per part de la Generalitat va 
ser el 2004 i el 2008. Després 
es va aprovar la primera Llei 
de Fosses el 2009 i una altra 
el 2016. Amb el pla d’identifi-
cació genètica es mostren els 
resultats que hi ha hagut fins 
a l’any 2022. Pel que fa a les 
famílies, uns no tenen infor-
mació i serà molt difícil que 
es pugui trobar res, altres que 
tenen informació però que no 
s’ha pogut recuperar el cos, i 
en altres ocasions la família ha 
pogut recuperar les restes i en-
terrar-les on han volgut.

A banda dels cossos, s’han 
pogut desenterrar molts ob-
jectes personals de les fos-
ses?
Hi ha una part central de l’ex-
posició en la qual es mostren 
objectes que s’han exhumat, 
juntament amb la foto de mida 
real d’una fossa comuna on es 
poden veure diversos soldats 
enterrats. Al voltant hi ha tot 
d’objectes desenterrats que 
volen traslladar el visitant a la 
vida quotidiana d’aquests sol-
dats abans de morir: llapissos, 
anells, pintes, objectes d’higie-
ne. Es mostren amb frases dels 
propis soldats que hem trobat 
escrites en dietaris personals. 
Per exemple, s’exposen unes 
botes i el soldat escriu: “He 
trobat un soldat mort que por-
tava unes botes. He pensat que 
ja no li servien per a res i les he 
agafat, perquè jo anava amb 

espardenyes”. O un altre que 
diu: “Sort que tinc una pinta, 
i encara que tinc molts polls, 
almenys em puc pentinar”. Per 
tant, es poden veure els ob-
jectes i què pensaven aquells 
soldats.

 l’exposició també destaca el 
paper dels científics. Fins a 
quin punt és important?
Al final de l’exposició hi ha un 
vídeo en el que diferents ci-
entífics expliquen com ho fan 
per identificar un cos. Des d’un 
especialista en anàlisi dental, 
un arqueòleg, un antropòleg, 
un genetista, per mostrar la in-
tervenció científica que hi ha 
al voltant de les exhumacions 
i l’intent de localització de les 
persones desaparegudes du-
rant la guerra.

Què és el que per a tu ha re-
sultat més impressionant en 
el treball d’aquesta exposi-
ció?
A mi em va xocar molt la foto 
de la fossa, que és de l’Hospi-
tal de Santa Magdalena a Móra 
d’Ebre. S’hi veu un home en-
terrat de costat que porta en-
guixada tota una cama, des del 
maluc fins al turmell. Es veu 
perfectament que va ser un 
soldat al que van ferir, van pro-
var de curar-lo enguixant-lo, 
però no va superar les ferides 
i al final, quan va morir, el van 
enterrar tot enguixat. Aquesta 
foto m’ha impressionat mol-
tíssim.
Aquesta exposició està ober-
ta a Tortosa. Convida’ns a 
veure-la.
Crec que és una bona oportu-
nitat per conèixer el que s’es-
tà fent des de fa molts anys a 
Catalunya al voltant dels des-
apareguts de la Guerra Civil. És 
un tema molt sensible perquè 
hi ha moltes famílies que con-
tinuen buscant els seus morts 
de la guerra. Per tant, és l’oca-
sió per veure què s’ha fet i què 
està sortint d’aquestes fosses. 
Aquesta exposició és una fo-
tografia de la situació actual i 
com hi hem arribat.

Pots llegir l’entrevista com-
pleta a mesebre.cat
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terres de l’ebre

PRIMERA 
CATALANA, LES 
MEUES APOSTES  
Aquest any tenim una primera 
catalana més fluixa en crear 
una categoria per dalt. Només 
Ascó, Santfeliuenc i Vilanova 
són equips clàssics d’aques-
ta categoria, la resta venen 
de segona catalana o han 
navegat entre la 1a catalana i 
la ressenyada 2a catalana. En-
guany tenim cinc equips i dos 
ebrencs: Ascó, que tindrà millor 
equip, i el Tortosa-Ebre amb el 
repte de Pepe Balart d’assolir 
el seu propi rècord amb un 
tercer ascens. El Catllar, l’equip 
dels miracles que porta 5 anys 
en aquesta categoria i potser 
sigui un dels exemples més 
curiosos d’anàlisi del futbol ca-
talà per demostrar que no tot 
és ‘money’. Tot començar per 
tenir un gran mister, Àlex. Els 
altres equips tarragonins són el 
Morell, que recupera categoria, 
i la Canonja que militara per 
primera cop. La meva aposta 
és molt arriscada: dels cinc 
equips ebrencs no baixarà ni 
un i dels cinc un pot estar entre 
els cinc primers.

No m’agrada aquesta lliga i si 
féssim una enquesta als equips 
ebrencs estic segur que ningú 
dels actuals li Interessa. El que 
avui és primera catalana abans 
era Preferent. Van estar equips 
com Roquetenc (10 tempora-
des), La Sénia (7), Ulldecona (2) 
i Remolins-Bítem (1).  Jesús i 
Maria i Gandesa, cadascun per 
un motiu, van tenir problemes 
per competir a Primera. 

La primera catalana, i ho he 
dit mil vegades, hauria de 
ser provincial i cada província 
tindria l’oportunitat de militar 
a tercera divisió. Ara ja més 
opió més complicada en crear 
la Lliga Elit. Només Rapitenca, 
Ascó i Tortosa-Ebre estan a la 
part alta i amb aspiracions. La 
la resta no volen aventures.

CELMA

ESTEFANO 
FABREGAT, FINS 
SEMPRE
Malauradament, hi ha edicions 
de Més Ebre en les que faig 
homenatges que mai voldries 
fer. Divendres passat pel matí, 
vaig rebre missatges del tràgic 
accident laboral que va patir 
l’Estefano Fabregat, president 
del Pinell i company meu 
durant els anys que vaig jugar 
al club terraltí. Són moments 
en què costa respirar. No creus 
que el missatge pugue ser cert. 

Res pot compensar el dolor. 
I pensar que estic escrivint 
estes paraules en record d’una 
persona plena de vida, encara 
ho fa més complicat. Estefano 
acabava de fer 53 anys; els va 
fer el dia abans.

Una bona persona. Recordo la 
seua reacció quan l’accident 
dels joves de Camarles, que 
anaven a veure un partit al 
Pinell. Es va posar a disposició 
i ell mateix va portar perso-
nalment un ram a casa de les 
famílies camarlenques. També 
recordo el comunicat del club 
i de l’ajuntament pinellà, que 
em va passar per si el podíem 
publicar.  

Dissabte vaig estar al Pinell, al 
comiat. Un comiat que va ser el 
reflex del carisma d’Estefano. 
Va ser extraordinàriament 
multitudinari. 
Ell va lluitar per la continuïtat 
del futbol al Pinell, quan el club 
podia desaparèixer. També 
va ser dels organitzadors de 
la Cursa dels Biberons.  I era 
un treballador incansable a 
l’empresa familiar. Persona 
valenta i entregada, com ho 
era al camp quan jugava. 
No és just. Però és la cruel 
realitat.  

Des d’aquí el meu homenatge. 
Una abraçada a la família i a 
tot el poble del Pinell. Fins 
sempre, Estefano!

MICHEL
David Escudero (Atlètico 
Saguntino), nou fitxatge

TERCERA FEDERACIÓ
Canvi de guió. Esta setmana no 
em tocava parlar des de Beseit, 
però els esdeveniments han 
canviat la meva columna. Escric 
ja des de Madrid, preparant les 
maletes per visitar Mèxic, país 
de la meva dona. Avui marxem. 
Divendres passat, amb autobús 
destí Alcanyís, per arribar a Beseit, 
on vaig passar el cap de setmana, 
preparava pel meu mòbil plantilles 
de 4a catalana i va saltar la trista 
notícia de la mort del president del 
Pinell, Estefano. Des d’aquí una 
abraçada a la família i al poble en 
general. 
I és que la vida en un segon pot 
canviar. D’altra banda, un presi-
dent important va estar fa unes 
setmanes quatre dies a la UVI i 
gràcies a la seva dona per la seva 
insistència el va salvar la vida. Està 
millor però l’ensurt va ser fort. 
No diré el seu nom. Canvi de terç. 
Avui els parlaré de la meva estada 
a Beseit (localitat on vaig néixer). 
Necessitaria un llibre. Una de les 
anècdotes de la trobada familiar 
de 51 persones va ser la del marit 
de la meua cosina, Leandro, que 
viu a Tortosa. “Joaquin et llegeixo 
cada setmana, això si: posa’t una 
altra foto que sempre et veig 
igual”. Van ser dos dies frenètics, 
on el meu amic Ramon, propietari 
de l’Hotel Font del Pas, juntament 
amb la seva dona, Angeles, em 
va tractar com un rei. Vaig sopar 
amb ells ¡a les dues de la matina-
da! amb uns tomàquets de l’hort, 
formatge i pernil i escoltant de 
fons les campanyes del Poble. 
Moments màgics. Diumenge a 
Beseit vaig anar a missa. I em 
vaig trobar a Leandro i em va dir: 
“Anem a prendre una cervesa amb 
uns amics”, estan tots jubilats. No 
necessiten psicòlegs. La teràpia 
d’aquestes 8 persones és, cada 
dia, de dilluns a diumenge, fer una 
volta pels dos bars del poble. Per 
a ells és com una religió. També 
dir que vam anar a la muntanya 
a visitar una cova en què fins 
als anys 60 vivia una família, 
sense llum, sense internet, sense 
televisió, ràdio, sense diners, eren 
autosuficients...
després de tocar el cel a Beseit, di-
lluns arribo a Madrid i tot era com 
una selva, gent per tot arreu. Vaig 
deixar amb enyorança el poble on 
vaig néixer. El món del futbol és un 
mocador fins a Teixidó va a Beseit, 
perquè un familiar de la seva dona 
té allà una casa. Llavors ho tinc 
clar, jugaré a la loteria i si em toca 
la grossa compliré un somni: fer un 
equip de futbol a Beseit (mai ha 
tingut futbol) per pujar-lo a terce-
ra divisió. Mister ja en tinc, Teixidó 
m’ha donat l’ok. Següent setmana 
els escriuré des de Mèxic.   

La Rapitenca començarà la 
pretemporada dilluns vinent. 
D’esta forma, inicia un nou 
projecte amb molta il.lusió. Es 
cert que han hagut baixes sig-
nificatives, destacant la d’Andi 
i la d’Oribe, però han arribat 
jugadors joves amb projecció i 
d’altres de consolidats. 
Jordi Oribe ja vam informar 
que no podia seguir per mo-
tius laborals. Tenia plaça de la 
seua feina lluny del Montsià. 
Això va despertar l’interés del 
Reus-Reddis, club en el que ha 

fixat. La Rapitenca disputarà el 
primer partit de pretemporada 
el dimecres dia 9 a Camarles 
(20.30h). El primer partit de 
lliga, el 10 de setembre, serà 
contra el Vilafranca, a la De-
vesa. En el moment del nostre 
tancament, es confirmava la 
incorporació d’un central,  Da-
vid Escudero (At Saguntino).

DES DE BESEIT. 
SEGONA PART

BY JOAQUIN CELMA

El Club de Futbol Tortosa Ebre 
comença la pretemporada di-
lluns vinent, dia 31. D’esta forma, 
el nou projecte, amb la fusió, 
dona el tret de sortida. 
La plantilla, a hores d’ara, és de 
17 jugadors. 
El tècnic, Josep Balart, comen-
tava que “estem contents amb 
el que disposem però la plantilla 
no està tancada. Hi ha 17 juga-
dors ja disponibles. Tot el que 
pugue faltar per incorporar ha 
de ser per millorar el que tenim 
i no ens volem precipitar. Encara 
hi ha temps per fitxar”.
Es podrà comptar amb Povero, 
una vegada no ha de passar pel 
quiròfan. Però podria mancar 
encara apuntalar l’equip ofensi-
vament.  
El nou projecte permetia dis-
posar d’uns 40 jugadors, per la 
fusió. Ara, amb els fitxatges fets 
fins al moment, n’hi ha 17. D’en-
trada, una situació que sobta.
El tècnic admetia que “som 
conscients que han hagut mol-
tes baixes. Han estat decisions 
doloroses però al final, des de la 
part esportiva, busquem el que 
creiem que és el millor per al 
club. Treballant juntament amb 
David Cuquet, director espor-
tiu, hem cregut que l’oportú era 
això. També érem conscients 
que l’equip s’havia de reforçar 
en determinades posicions i per 
això han vingut jugadors de fora, 
i un altre de categoria superi-
or que poden aportar aquella 
experiència que entre els dos 
equips no teníem abans”. 
Per a Balart, la nova tempora-
da  serà tot un repte. Ell va ser 
el tècnic escollit per entrenar 

Tret de sortida per al 
Club Futbol Tortosa Ebre

el CF Tortosa Ebre: “tinc mol-
ta il.lusió davant d’un repte que 
significa fer-te càrrec de l’equip 
de la ciutat. Quan m’ho van pla-
tejar, vaig demanar uns dies per 
pensar-m’ho. Passat el moment, 
es va despertar la il.lusió de ser 
tortosí i entrenar a l’equip de la 
ciutat. Llavors, pocs dubtes vaig 
tenir. Es va arribar ràpid a un 
acord amb el club i ens vam po-
sar a treballar”.
Una nova categoria: “la primera 
catalana és molt dura. He vist vi-
deos de partits de la lliga passada 
i el salt és significatiu. Però com 
a entrenador em sento identifi-
cat amb el perfil de jugador que 
tenim. Me’ls coneixo a tots i a 
la majoria els he dirigit en altres 
etapes. I això com a entrenador 
em fa sentir satisfet. Ens tocarà 
patir, en som conscients, però 
l’objectiu és que l’equip s’adapte 
a la 1a catalana, sent competitiu i 
buscant trobar estabilitat a la ca-
tegoria. I creient amb un projec-
te format amb gent d’aquí i jove”.

A hores d’ara hi ha 
17 jugadors a la plantilla, 

però no es descarta fer més 
incorporacions

Dilluns comença la 
pretemporada
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Estefano, ha estat un goig 
compartir els moments que 
hem dedicat per tirar enda-
vant aquesta entitat que, com 
tu, portem al cor. Sempre for-

Junta CF Pinell

maràs part de la nostra me-
mòria.
Gràcies per tot company. No 
t’oblidarem.

Junta directiva CF Pinell

Francesc Parra, que va estar al 
Remolins-Bítem, Santa Bàr-
bara i a la Rapitenca,  serà el 
mister del Sant Jaume. Segons 
fonts del club, hi ha incorpo-
racions a la junta i es treba-
llarà per fer un primer equip 
competitiu a Quarta catalana 
i, a més, seguir treballant i 
progressant amb el futbol 
base, com s’ha fet els darrers 
anys. Hi haurà uns mem-
bres de junta que portaran 
el futbol base i d’altres que 
es dedicaran més al primer 
equip. Entre els fitxatges 
que podrien haver-hi, pel 
primer equip, i que es podrien 
produir estarien els retorns de 
Marc i Roger Pardo, d’Arnau, 
de Manelet, de Llàtzer i de 
Collazo. No hi ha res encara 
oficial però existeix il.lusió 
perquè els jugadors puguin 
tornar  dins de la línia de 
poder apuntalar l’equip amb 
els joves que continuarien de 
la temporada passada. 
La propera setmana es podria 
confirmar el nou projecte a la 
UE Sant Jaume.

Dani Fernández debuta a la banqueta del 
primer equip del Catalònia
Dani Fernández, després del pas 
per la banqueta del filial del Ca-
talònia, comença un nou rep-
te al primer equip, a la segona 
catalana. Dani, que acaba de 
fer 35 anys, ha estat dos tem-
porades com a mister del filial. 
Així mateix, ha entrenat a totes 
les categories del club, des de 
patufets fins ara al primer Equip. 
També va fer de segon d’Adrià 
Estrada al futbol base, a Tortosa 
i a la Rapitenca. 
El Catalònia comença el dia 1 
els entrenaments.  
Davant del nou repte, Dani co-
menta que “som responsables 
del projecte que agafem i en 
el que hi ha tot un poble dar-
rera. Cal veure que al final el 
futbol és del més important, el 
menys important. Però esta im-
portància que té a nivell social 
i esportiu ens ha permès, tant 
a mi com al cos tècnic, créixer 
i ara poder tenir esta oportu-
nitat. Treballarem amb profes-

sionalitat i amb dedicació per 
respondre a la confiança que 
ens han donat, sent conscients 
del compromís i que hi ha mol-
ta gent darrera. En base a esta 
responsabilitat s’ha gestionat la 
plantilla, havent renovat juga-
dors, i havent pres decisions per 
a no renovar uns altres. Tot ple-
gat s’ha fet per intentar millo-
rar”. Dani valorava la confiança i 
també el suport de Cosido en la 
gestió esportiva, destacant que 
“se’ns ha donat llibertat d’actua-
ció per confeccionar la plantilla 
dins de les possibilitats del club”. 
D’altra banda, l’entrenador jesu-
senc també valorava “el cos tèc-
nic que hem pogut crear i que 

Nacho Pérez s’incorpora a l’es-
tructura tècnica de Futbol For-
matiu Terres de l’Ebre després 
d’haver estat director esportiu 
i coordinador al CD Tortosa els 
darrers set anys. Nacho explica 
que “en principi no tenia previst 
entrenar,  però després de dos 
mesos de molta calma i tran-
quil.litat, i pensant que enguany 
veuria futbol des de la graderia,  
va sorgir l’oportunitat del Futbol 
Formatiu i esportivament em va 
engrescar molt el projecte. Dins 
del nostre àmbit, hi ha un gran 
equip professional en l’estructu-
ra tècnica amb German, Teixidó,  
Nando Crespo, Serrano i la resta 
d’entrenadors que formen part 
del projecte. També cal destacar 
el president del club, Juan José 
Gilabert, per com s’implica, i la 
il.lusió que transmet a la gent 
que té al costat. És un entitat 
que creix i que treballa princi-
palment la formació amb unes 
instal.lacions i una organització 
de nivell superior. Tot plegat, el 
projecte em va convèncer i he 
acceptat la coordinació, a més 
d’entrenar un equip cadet”. Nac-
ho afegia que “el plantejament 
encaixa amb la forma en què jo 

Nacho Pérez s’incorpora a l’estructura tècnica

entenc el futbol base, prioritzant 
el creixement en la formació del 
jugador/a. Estem en un territori 
en el que hi ha molta compe-
tència d’equips i a Futbol For-
matiu es prioritza la formació,  
i es tenen les eines per a poder 

El tècnic afronta 
una nova etapa 

“amb molta il·lusió”

dur-la a terme”. German és el 
director esportiu del club. Tei-
xidó entrenarà el juvenil. Nando 
Crespo és el director de meto-
dologia. Serrano és el prepara-
dor de porters. Nacho és el nou 
coodinador. Júlia gestiona la 

FITXATGE DE FUTBOL FORMATIU TERRES DE L’EBRE

preparació física. Judit és adjun-
ta a la coordinació i secretaria, 
i Pablo és responsable de l’àrea 
logística. Tots plegats formem el 
gruix de l’estructura esportiva,  
juntament amb els entrenadors 
de cada equip”.
Sobre la seua sortida del Tor-
tosa, el tècnic Nacho admetia 
que “he estat set anys i el balanç 
penso que és força positiu, m’he 
sentit molt agust amb tots els 
directius, entrenadors, jugadors 
i altres empleats del club. Però, 
malgrat tot, ara cal entendre la 
nova situació i desitjar-los tots 
els èxits esportius. Així mateix, 
cal veure que, a banda d’altres 
situacions que han pogut pas-
sar, portava 7 anys i era també 
un moment per fer un pas al 
costat. Ara començo una nova 
etapa, amb molta força il.lusió 
i amb ganes de treballar per al 
FFTTEE, a qui estic molt agraït 
per l’oportunitat que m’ha ofert“.

m’acompanyarà en este viatge. 
Així mateix, recordo els jugadors 
del filial dels darrers anys. Grà-
cies a la seua implicació hem 
pogut fer dos bones campanyes 
que han comportat que la di-
rectiva confie ara en natros”. 
La plantilla ha sofert canvis: 
“penso que n’havia de tenir per 
intentar ser més competitius. 
Crec que ara està més compen-
sada que en altres anys, a nivell 
de posicions i de tenir recanvis.
Estem a l’expectativa de la re-
cuperació de jugadors que ens 
aniran força bé quan ja puguin 
jugar i seguirem confiant amb 
jugadors de baix. En tenim 6 ó 
7 que comencen, i el més pro-
bable és que dos o tres es que-
daran”. El mister del Cata volia 
acabar fent una menció especial 
“al cos tècnic del primer equip 
dels darrers dos anys per les dos 
grans temporades que van dur a 
terme, amb ascens i permanèn-
cia”.  

“Som responsables del 
projecte que agafem i 
en el que hi ha tot un 

poble darrera”

PARRA, NOU 
MISTER DEL 

SANT JAUME
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INFORME SEGONA CATALANA
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CATEGORIA MOLT IGUALADA, SENSE CANDIDATS CLARS 
PER A L’ASCENS NI PER ALS DESCENSOS

Recordem que la cate-
goria era coneguda com 
a Segona catalana va ser 
anteriorment la prime-
ra provincial o la Prime-
ra regional. A partir de la 
temporada 1983/1984 va 
passar a ser d’equips de la 
província. Llavors jugaven: 
Ampolla, Calafell, Roda 
de Bara, Bisbalenca, Jesús 
Catatonia, Remolins, Inde-
pendent de Reus, Alcanar, 
Valls, Torreforta, Mora de 
Ebro, Gimnàstic Tarragona 
B i la Cava. 
Després de tres tempora-
des sense competició de 
18 equips es torna al for-
mat habitual, ara sent in-
terprovincial amb un equip 
de Barcelona: el Cubelles. 
Cal recordar que una cam-
panyala competició es va 
donar nul·la pel cóvid i en 
dues va haver play off per 
ascensos i descensos que 
van incrementar el nivell 
emocional de la categoria, 
amb una primera fase amb 
una lliga ebrenca que tant 
agradava als clubs i que 
finalment no s’ha mantin-
gut. 
Va ser la temporada 
2019/2020 quan per darrer 
cop es va tenir una sego-
na catalana de 18 equips 
(temporada en què no es 
va poder acabar la lliga, 
a manca d’11 jornades). 
D’aquells ara només en 

segueixen 7: Camarles, la Sé-
nia, Móra la Nova, Ulldecona, 
Cambrils Unió, Pobla B i Am-
polla. Si analitzem les últimes 
quatre campanyes de com-
petició (una queda nul·la pel 
covid), els ascensos han tingut 
trajectòries interessants i curi-
oses: tres equips van ascendir 
i posteriorment van fer-ho a 

la tercera divisió. Valls, que va 
estar només una temporada; 
Rapitenca que va quedar se-
gon i aquesta complirà la seva 
segona campanya a Tercera i 
Reus-Reddis que cada any ha 
donat un salt de categoria i en 
dos anys ha passat de sego-
na catalana a Tercera divisió. 
Verem si el Tortosa-Ebre  és 
capaç també d’arribar a terce-
ra divisió en pocs anys. 
Una altra dada curiosa és la fu-
sió de dos clubs Reus-Reddis i 
Tortosa-Ebre, dada Guiness. 
De la passada campanya, del 
camp de Tarragona només 
queden tres equips: Pobla B, 
Vilaseca i Arboç i a estos se su-
men els nous equips ebrencs 
que es van salvar tots, un au-
tèntic Rècord. Ara se sumen el 

descendit Cambrils Unió, i els 
ascendits Espanya Canonja i 
Hospitalet (que van brodar els 
cent punts i només van per-
dre tres partits entre els dos 
equips), el Gandesa, que torna 
a la seua clàssica categoria, el 
Segur i l’equip número 18 que 
completa el grup és de la pro-
víncia de Barcelona, el Cube-
lles. La Federació, en comptes 
de posar-lo en un grup de 19, 
ha fet un gol en fora de joc als 
equips de la província. 
Una altra dada curiosa és que 
els 12 principals equips de tota 
la província (amb dades des 
que van començar les com-
peticions després de la guer-
ra) cap d’ells està a la segona 
catalana: Nàstic, que mai ha 
estat, tres equips desapare-
guts (Reus, Tortosa, Cambrils 
i Reddis), tres en categories 
superiors (Pobla, Valls i Rapi-
tenca ) i quatre estan inferiors 
(Amposta, la Cava, Torreforta i 
Alcanar). 
L’actual categoria perd una 
mica de nivell en compara-
ció  temporades anterior pe 
la creació de la Lliga Elit i per 
passar d’una primera catalana 
que tenia dos grups i ara en té 
3. Els jugadors amb més qua-
litat han anat als 9 equips de 
les tres categories que estan 
per sobre de la segona catala-
na. Per descriure la situació de 
la segona catalana 23/24, se-
gons em comenta en petit co-
mitè un míster d’aquest grup 

6:  “hi ha molt potencial 
a l’Ebre, econòmicament 
estan molt amunt. El camp 
de Tarragona és una guer-
ra entre nosaltres, i només 
cal mirar els descensos 
de la temporada passada. 
Van ser els quatre descen-
sos d’equips d’aquí. Penso 
també que no hi ha juga-
dors per a tots i després cal 
mirar que la feina és priori-
tària, els torns  fan que no 
pugues comptar amb tot 
l’equip als entrenaments, 
les festes i també hi ha 
decepció de futbol. Molts 
jugadors surten de prefe-
rents, nacionals, pensen 
que estan ja capacitats per 
a la primera catalana o fins 
i tot per a la tercera divisió. 
I la realitat no és aquesta. 
Acaben decebuts i ho dei-
xen. I els més joves, no vi-
uen el futbol com es vivia 
abans. Per tant, es preveu 
una lliga igualada i en la 
que equips de l’Ebre poden 
tenir més potencial i la res-
ta donarem guerra. També 
hi ha equips com el Vilase-
ca que, del camp de Tar-
ragona, surten amb bones 
expectatives, més altres 
que també seran competi-
tius i es colaran en la lluita, 
a més del Cubelles del que 
no sabem gaire cosa però 
que apunta a ser dels rivals 
forts en el grup 6”. 
Continua a la plana següent.

ELS PRONÒSTICS DE CELMA
CANDIDAT A L’ASCENS: VILASECA

EQUIPS EBRENCS QUE PODEN ESTAR DALT: 
AMPOLLA, J I MARIA, CAMARLES I ALDEANA

UN POT QUEDAR CINQUÈ, L’ALTRE DESÈ: 
POBLA B I LA SÉNIA

FARÀ BONA TEMPORADA: ARBOÇ, 
CUBELLES I CAMBRILS U

INCÒGNITES: 
ULLDECONA, MÓRA LA NOVA, CATALÒNIA, 
GANDESA I REM BÍTEM

D’ESTOS 3 SOLAMENT BAIXARÀ UN: SEGUR, 
ESPAÑA CANONJA I HOSPITALET

ELS MISTERS
EQUIP                                             22/23                                        23/24

ALDEANA
AMPOLLA
CUBELLES 
CAMARLES
GANDESA
JESÚS CATALONIA
JESÚS I MARIA
LA SÉNIA
MÓRA NOVA
REMOLINS BITEM
SEGUR
ESPAÑA CANONJA
VILASECA
CAMBRILS U
HOSPITALET
ARBOÇ
POBLA MAFUMET B
ULLDECONA

FERRAN SIMÓ
DIEGO REYES

F. CAPARRÓS “CAPA”
CARLOS GILABERT

IVAN ROMEU
PAU ALEGRIA
LLUÍS FORNÉS

ADRIAN GONÇALVES
AMBRÓS

SUBI
SERGIO JUSTE

FRANCIS/JOSE GARCIA
IVAN CRISTINO

GUILLERMO CAMARERO
ADRIAN OCHOA
ÀLEX BAYONA

SERGIO MARTINEZ
MOHA

XAVI CID
DIEGO REYES

F CAPARRÓS  “CAPA”
CARLOS GILABERT

IVAN ROMEU
DANI FERNÁNDEZ

LLUÍS FORNÉS
ALBERT BEL

AMBRÓS
ADRIAN GONÇALVES

SERGIO JUSTE
FRANCIS/JOSE GARCIA

IVAN CRISTINO
ADRIAN PUERTO

CARLOS RICO
ÀLEX BAYONA

SERGIO MARTINEZ
SERRANO

FITXATGES
EQUIP                  23/24   22/23  21/22  21/22

AMPOLLA
VILASECA
CAMBRILS UNIÓ
ULLDECONA
POBLA B
R-BITEM
ARBOÇ
CUBELLES
CATALÒNIA
CAMARLES
ESPAÑA CANONJA
SEGUR
HOSPITALET 
ALDEANA
JESÚS I MARIA
LA SÉNIA
MÓRA NOVA 
GANDESA
TOTAL

16
15
15
13
12
9
9
9
8
8
8
7
7
6
6
5
5
5

180

9

11

10

8
12

8
8
6
7

6

9

6

9
5

11
5
5
5

10

17

3

6
7

7
14
4
2

Fins ara, 
s’han fet

181 fitxatges

D’entrada, baixen 5 
equips. Poden baixar 

2/3 ebrencs

El campió, si és 
ebrenc, renunciarà a 

la categoria.
Entre els 8 primers, 

poden quedar 5 
ebrencs

 www.mesebre.cat
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INFORME SEGONA CATALANA
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Participacions  equips de Segona fins a 4a catalana.

GOLEJADORS 2A DARRERES LLIGUES
TEMP 1 GOLEJADOR     GOLS   2 GOLEJADOR      GOLS    3 GOLEJADOR    GOLS

AGUS 

NACHO

AGUS

MARIGOT

DILLA

 VIRGILI

CHIMENO

ÀNGEL SANCHEZ

SAMU BLANES

ALEIX ROBERT

ROSADO

ROSADO 

MANEL CAZORLA

2022/2023

2021/2022

2019/2020

2018/2019

2017/2018

2016/2017

2015/2016

2014/2015

2013/2014

2012/2013

2011/2012

2010/2011

2009/2010

17

27

21

30

36

32

32

27

26

28

29

34

33

SEGONA CATALANA. EQUIPS 
AMB MÉS PARTICIPACIONS

       EQUIP               TEMPORADES

LA CAVA
R-BITEM
ALCANAR
GANDESA
CANONJA
AMPOLLA
VILASECA
ULLDECONA
VENDRELL
AMPOSTA
J CATALÒNIA
REDDIS
LA SÉNIA
CAMBRILS
TORREFORTA
RODA DE BARA
ALDEANA
VALLS
RAPITENCA
BONAVISTA
S PEDRO SAN PABLO
LLORENÇ
AMETLLA
SALOU
CALAFELL
TORREDEMBARRA
CAMARLES
CAMP CLAR
HOSPITALET
POBLA MAFUMET 
MORA EBRE
TORTOSA
OLEÀSTRUM
ROQUETENC
CAMBRILS UNIÓ
MONTLANCH
JESÚS I MARIA
POBLA MAFUMET B
INDEPEN REUS
MORELL
S BÀRBARA
MÓRA LA NOVA 
EL CATLLAR
TANCAT
RIUDOMS
PERELLÓ
BISBALENCA
NÀSTIC  B
OLIMPIC
ALTAFULLA
CUNIT
REUS B
VANDELLÓS
ASCÓ
S JAUME
DELTEBRE
SEGUR
ARBOÇ
LA RIERA 
GINESTAR
BATEA
EBRE ESCOLA
ESPAÑA CANONJA
LA FLORESTA
R BONAVISTA
ICOMAR
SELVA CAMP
ALHAMBRA
ESCOLA PASTORETA
FLIX
ASCÓ ESCOLA
GODALL
BORGES BLANQUES

31
29
28
27
25
23
22
21
21
20
19
19
18
17
17
17
16
16
16
15
15
14
14
14
12
12
11
11
10
10
9
9
8
8
7
7
6
6
6
6
6
5
5
5
5
4
4
4
4
3
3
3
3
3
3
3
2
2
2
2
2
2
1
1
1
1
1
1
1
1
1
1
1

5 DESCENSOS. 
EL GRUP PASSARÀ DE 18 EQUIPS A 16 L’ANY VINENT

Quan el mercat no està 
tancat, el total de fitxatges 
a hores d’ara és de 181 ju-
gadors o el que és el mateix 
10 jugadors per equip, una 
barbaritat de canvi de cro-
mos i reforçar els equips 
per tal d’uns equips no 
passar problemes, d’altres 
estar el més amunt possi-
ble. Tots han fet els deures 
i amb excel·lent. Des que 
analitzo aquesta categoria, 
i ja van set anys d’aquest 
mini dossier, per a la tem-
porada vinent és l’any més 
difícil de fer els pronòstics. 
Més igualtat que mai. Si 
bé les últimes cinc cam-
panyes els candidats eren 
molt clars (Canonja, Tor-
tosa, Valls, Reus-Reddis, 
Cambrils Unió, Rapitenca, 
Amposta entraven a la tra-
vessa final i així va ser, no-
més Morell, Ebre Escola, el 
Catllar i Gandesa van sor-
prendre). Porto encertant 
el campió en les últimes 
nou temporades només un 
error a la 2015/16 quan vaig 

dir que seria Tortosa i va ser el 
Cambrils Unió. 
El millor aquesta campanya 
seria no fer pronòstics,  hi ha 
una igualtat enorme. És el pri-
mer any que no hi ha ni un fa-
vorit clar. Igualment passa per 
als descensos. 
Tres dels ascendits tenen bona 
base: l’Hospitalet es va fusio-
nar amb l’altre equip de la lo-
calitat, el Segur recentment va 
arribar a un acord per a la seva 
fusió amb el Nàstic Soccer 
Academy i l’Espanya Canonja 
de ser un enemic amb el club 
del seu barri, la Canonja, han 
fet un acord de filiació que 
serà positiu.
D’esta manera, els ascendits 
no vénen a la Segona per a 
passar l’estona, arriben per 
mantenir la categoria. 
Pel que fa als equips ebrencs, 
Aldeana, Camarles, Ampolla 
i Jesús i Maria mantenen els 
quatre bons blocs i poden 
aspirar a la part de dalt de la 
taula.
La Sénia té millor equip que la 
passada, amb més gent jove; 

el Móra la Nova pot acusar la 
baixa del seu crac, Agus, a més 
de Barrufet. Molt canvi a les 
plantilles de l’Ulldecona i del 
Jesús Catalònia i un Remo-
lins-Bitem que tot i la marxa 
de tres jugadors que van venir 
a salvar-lo la passada campa-
nya (els dos Guillem i Adri), ho 
ha gestionat bé amb l’arribada 
de Botero i dels altres fitxat-
ges. La incògnita és el clàssic 
d’aquesta categoria el Gan-
desa que quatre temporades 
després torna a Segona. Li 
costarà adaptar-se però serà 
un equip competitiu, malgrat 
que no ha estat fàcil apuntalar 
la plantilla.
Es presenta una catego-
ria molt emocionant aquest 
any, sense candidat clar per 
a l’ascens, molta igualtat a les 
plantilles, molta remodelació 
en els equips, I per als des-
censos pocs candidats ja que 
els equips s’han reforçat. La 
meva aposta és que ascendirà 
un equip de la zona de Tarra-
gona que vol estar a 1a cata-
lana. Pel que fa als descensos, 

si la passada campanya va 
tocar la loteria i es van sal-
var els 9 equips ebrencs, 
aquesta temporada amb 
18 equips i 10 ebrencs crec 
que les matemàtiques no 
surten perquè se salvin tots 
i crec que dos baixaran se-
gur. Uns equips ebrencs que 
tots s’han reforçat. La meva 
aposta és que cinc queda-
ran entre els vuit primers. 
Es torna a la categoria amb 
18 equips i de moment ma-
nen els equips ebrencs per 
majoria, 10 equips. Els deu 
magnífics que donaran 
guerra al màxim davant els 
7 de Tarragona i un de vi-
sita per una temporada, de 
moment, el Cubelles. Serà 
una gran lliga. Recordar, per 
acabar, una dada important: 
hi ha cinc descensos per Pla 
de Competició (el grup ha 
de passar a 16). Més com-
pensació si baixen equips 
tarragonins de primera. Per 
l’ascens, puja el campió i 
segon i tercer disputaran 
una eliminatòria per decidir 
una segona plaça d’ascens 
al grup. Per tant, temporada 
molt complicada pel gran 
nombre de descensos.  

 EQUIP 3D

ULLDECONA
GANDESA

J.CATALONIA
AMPOLLA
LA SÉNIA
VILASECA
R-BITEM
ALDEANA

CAMBRILS U
CAMARLES
CUBELLES

HOSPITALET
JESÚS I MARIA
MÓRA NOVA

SEGUR 
ARBOÇ

ESPAÑA CAN
POBLA B

1C/PREF

32
29
29
26
25
24
23
16
14
11
10
9
7
7
 2
 2
 1
6

24
19
12
18
21
23
25
27
25
34
26
22
43
23
34
 11
28
2

 
4
6
3
2
2
3
6
9
6
10
16
4
13
13
 28
21
9

3C 4C2C

3
 
2
4
7
6
1
 
 2
10

 
11
1
 
 
 

QUESADA

AGUS

VALCÀRCEL

CALLARISA

CALLARISA 

DILLA

MOCHI

ROMERO/TEIXIDÓ

ROMERO 

IVAN  GONZALEZ

ROBERT 

ÒSCAR GARCIA

NICO

16

16

29

23

31

28

30

25

24

23

25

30

27

ALEIX ROBERT

BECERRA

KADER

GALLEGO

NACHO 

ALBERT ARRANZ

DILLA 

JAVIER ASIN 

CRISTIAN REGOLF 

NICO

JAIME LLORENTE

ALEIX

BAIGES/ALEIX

14

13

18

22

26

15

30 

23

21

21

21

29

26

ELS DARRERS CAMPIONS, SUBCAMPIONS I DESCENDITS
TEMP         CAMPIÓ            SUBCAMPIÓ                                                                                      EQUIPS DESCENDITS

CANONA
REDDIS

GANDESA
VALLS

CAMBRILS
TORTOSA
CAMBRILS
VILASECA

2022/2023
2021/2022
2020/2021
2019/2020
2018/2019
2017/2018
2016/2017
2015/2016
2014/2015

EBRE ESCOLA
CAMBRILS

RAPITENCA
CATLLAR
AMPOSTA

VALLS
TORTOSA
J MARIA

RIUDOMS, VENDRELL, SALOU I RODA DE BARA  
ALTAFULLA, AMPOSTA, MONTBLANC, PERELLÓ, BONAVISTA

VENDRELL, REDDIS, VILASECA I PASTORETA
LA CAVA, BATEA, CATALÒNIA, RODA BARA, TORREDEMBARRA , MORELL

SEGUR, LA RIERA, CATLLAR, SALOU 
GODALL, ALCANAR, CANONJA, TORREFORTA, AMPOLLA, CATALONIA , R BONAVISTA, R-BÍTEM

CAMP CLAR, S PEDRO  S PABLO, DELTEBRE, TANCAT, CAMBRILS
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Reus torna a tenir equip a tercera di-
visió a través, però amb un altre nom 
Reus-Reddis equip que en tan sols 
dos anys ha pujat dues categories 
de segona catalana a tercera divisió, 
sent campió en la lliga passada de la 
primera catalana. Segueix per terce-
ra temporada Marc Carrasco i amb 
12 jugadors la campanya anterior. De 
l’equip bàsic només dos jugadors no 
segueixen: Jordi Estivill i Marcel Mese-
guer (Ascó). Sergio Moreno per lesió, 
podria jugar a la segona volta. Fitxat-
ges estelars: Alvaro Benito que ha ju-
gat 140 partits a segona divisió (Nàstic, 
Reus, Saragossa, Albacete, Depor i Le-
onesa), Ramon Folch (Cornella) i Ori-
be (Rapitenca). La meta és consolidar 
l’equip i que l’afició torni al camp i re-

REUS-REDDIS
DE NOU A LA TERCERA DIVISIÓ

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

23/24
22/23
21/22

3A DIVI
1A CAT
2A CAT

1
1

 

És l’equip dels miracles, sent qui té 
el pressupost més mòdic. Compliran 
la seva quarta campanya en aquesta 
categoria, el més veterà de la provín-
cia. Un dels èxits d’aquest equip és 
del mister Àlex González que fa qua-
tre campanyes que busca jugadors 
sota les pedres. I els troba. Manté 
part del bloc: segueixen 8 de l’equip 
bàsic de la campanya passada. Com 
totes les temporades l’única fita és 
mantenir-se i fer un nou miracle. 
Té millor equip, dels 6 fitxatges, tots 
poden ser titulars. Potser aquesta si-
gui la darrera temporada del míster. 
No li faltaran ofertes. Baixa impor-
tant: Jordi Prades màxim golejador 
que se’n va al Valls però l’arribada 
de Guillem i Cesc, apuntalen la part 

CE CATLLAR
EL CLUB DELS MIRACLES

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

 

Equip clàssic de segona catalana que, 
en les últimes deu temporades, les dues 
vegades que ha perdut la categoria en 
tan sols un any la va recuperar. En la lli-
ga passada, es va convertir amb el mà-
xim favorit i ho va demostrar a la taula 
amb una diferència de 14 punts sobre 
el segon classificat. Per primera vega-
da militarà a primera i no tindrà el pro-
blema de mantenir-se doncs a més de 
conservar el bloc, només dues baixes 
dels titulars i un és Botero (Rem-Bítem), 
els fitxatges són de gran qualitat. Estarà 
a mitja taula aspirant a posicions fins i 
tot més altes. 
El seu míster Victor Quiñones complirà 
el seu tercer any i la seva renovació ha 
estat un gran encert.

CF CANONJA
MANTINDRÀ CATEGORIA

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

 

Torna de nou a la primera catalana 
que la va perdre la 2016/17 i en la 
que ha estat en 16 campanyes en-
tre preferent i 1a catalana. Manté 
l’equip bàsic amb 12 jugadors de la 
campanya passada i això se suma als 
molt bons fitxatges, de gran quali-
tat i amb molta projecció. El millor 
d’aquest equip és el seu mister Ser-
gio Paz, l’entrenador dels ascensos 
(a la Pobla el va fer campió de quarta 
catalana i tercera i al Morell ho va 
ser a tercera i la campanya passada 
el va pujar). En 8 temporades, 8 as-
censos. 
Han fet un equip per mantenir la ca-
tegoria amb comoditat. Tres baixes 
importants, Ivan Bruno, Gallego i 

CE MORELL
TORNA A PRIMERA

PLANTILLA
  P    FITXATGE/ANYS AL CLUB     JUGADOR

CAROLINA UNIV
2
3
2
LEONESA
2
2
3
RAPITENCA
FIGUERES
3
3
2
2
2
CORNELLÀ
3
VALLS
RAPITENCA
REUS JUVENIL

IU PENTINAT
ALEJANDRO VERDEJO
ALEJANDRO FERNÁNDEZ

VICTOR MIRANDA
ALVARO BENITO

RAUL MELO
DANI ARLIAGA

HUGO MORENO
ANDY ALARCON
MAXI ROSALES

NICO  DIAZ
XAVI JAIME

ALBERT MIRAVENT
MODEST NOTARIO

VICTOR ORIBE
RAMON FOLCH

JOSEP RAMON SARDA
AITOR SERRANO

JORDI ORIBE
SEBASTIAN MORENO

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV

MARC CARRASCO
MARC CARRASCO
MARC CARRASCO

BY JOAQUIN CELMA

3A DIV
1

1 CAT 
1

2A CAT
1

3A CATA la dreta, anys a cada categoria. Baix, tècnics 
darreres temporades, i les categories en les que 
ha jugat els últims anys. I classificació

3
2
2
4
2
RAPITENCA
RODA 
VALLS
5
2
3
3
4
3
6
RAPITENCA
VALLS
4
2
R-BITEM
MÓRA LA NOVA

GONZO GARCIA
DIDAC PROUS
PAU EGUILUZ

MARC TARRAGON
PEDRO JIMENEZ
MARC VADILLO
JAVI FAÑANAS

CARLOS ROURA “KAKO”
RAÜL GONZALEZ
ARNAU RAMIREZ
JOAN CANALDAS

ARNAU OLLÉ
ALBERT RULL

ERIK BARROSO
JUAN VIZCAINO
CESC MARTINEZ
HUGO GÓMEZ

SERGIO RODRIGUEZ
IKER CID

GUILLEM MARTINEZ
MARCEL GUIU

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
DEF
MIG
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV

3A DIV 1 CAT/PRE 2A CAT
2

3A CAT
11

4A CAT
28

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, tècnics 
darreres temporades, i les categories en les que 
ha jugat els últims anys. I classificació.

23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16
14/15

1 CAT
1 CAT
1 CAT
1 CAT
1 CAT
2 CAT
3 CAT
2 CAT
1 CAT
1 CAT

ÀLEX GONZÁLEZ
ÀLEX GONZÁLEZ
ÀLEX GONZÁLEZ
ÀLEX GONZÁLEZ

ÀLEX GONZALEZ/ISAAC FERNÁNDEZ
ÀLEX GONZALEZ

JOSE MORA/
JAUME PEDRA 

ROBERTO HERRERA 
ÀNGEL GARCIA

11
7
9
18
2
3
16
18
3

CANONJA
CAMBRILS
CANONJA
CANONJA
CANONJA
CANONJA
REDDIS
EBRE ESCOLA
CATLLAR
CANONJA
CANONJA
CANONJA
CANONJA
REUS
CAMBRILS
REUS JUV
CANONJA
CANONJA
VILASECA
REUS JUV
CANONJA

RICARD ALASTRE
EDGAR LOZANO
AITOR ESCUER
A DOMINGUEZ
ILYAS AKOUR

KEVIN TORRES
ALVARO ORTAL
PAU MONCLÚS

PEDRO JIMÉNEZ
ÀLEX DOMÍNGUEZ

CRISTIAN GONZÁLEZ
IGNASI BALCELLS

JORDI RUBIO
URI BENTO

MARC BENITO
FERRAN CATALAYUD
DANIEL MAIRELLES

ERIK GONZALEZ
ADRI SUAREZ

LLUIS VILANOVA
ADRI SALES

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

3A DIV PRE
1 

2A CAT
29

3A CAT
18

4A CAT
2

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, tècnics 
darreres temporades, i les categories en les que 
ha jugat els últims anys. I classificació.

23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16
14/15

1 CAT
2 CAT
2 CAT
S/F

2 CAT
2 CAT
2 CAT
3 CAT
2 CAT
2 CAT

VICTOR QUIÑONES
VICTOR QUIÑONES
VICTOR QUIÑONES

GREGORIO NAVAS
GREGORIO NAVAS

DIEGO REYES
DIEGO REYES
JOSE MORA
JOSE MORA

1/1
2/4

7
13
11
1
16
5

MORELL
MORELL
MORELL
MORELL
MORELL 
MORELL 
MORELL 
REUS 
REUS 
MORELL
MORELL
MORELL
REUS
EL CATLLAR
POBLA  M. A
MORELL 
MORELL
POBLA B
POBLA B

ALEJANDRO AMORES
DANIEL ALFARO

TAMSIR MAME NIAW   
JAVIER GAMEZ
JORDI ALOCEA

MARC GABRIEL
ÒSCAR ORMAECHEA

XAVIER VERGES
ERIC CANALS

IZAN VELA
ARNAR CUCURRULL

JORDI CASADO
CARLOS CARDABA 
RAMON MIRANDA

SASHA
JOAN SORIANO
ORIOL GATELL

UNAI BORRERO
JHON BREYNER

POR
POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV

Manolo que van fitxar pel Jesús i Ma-
ria. La plantilla no està tancada, tenen 
pendents dues cessions de la Pobla 
de Mafumet.

3A DIV
1

1 CAT/PRE
16

2A CAT
9

3A CAT
18

4A CAT
2

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, tècnics 
darreres temporades, i les categories en les que 
ha jugat els últims anys. I classificació.

23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16
14/15

1 CAT
2 CAT
2 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
2 CAT
1 CAT
3 DIV
1 CAT

SERGIO PAZ
SERGIO PAZ
SERGIO PAZ
SERGIO PAZ
SERGIO PAZ

SERGIO FERRER
ALBERTO LOPEZ

ALBERTO LOPEZ/ANGOY/IZQUIERDO
JOAN PALLARÉS/ANGOY

JOAN PALLARÉS

4/4
3/8

1
8
15
12
17
19
1

cuperar la història del Reus que va estar 
48 temporades a tercera divisió. Podria 
quedar entre els set primers.

ESPECIAL PLANTILLES

ofensiva. Manca un fitxatge. Destacar 
també la bona feina del delegat i la di-
rectiva.
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BY JOAQUIN CELMA

BY JOAQUIN CELMA BÍTEM

Cloenda del quinzè CAMPUS BITEM ‘Pepe Roig’
Avui divendres, dia 28 de juliol, té 
lloc la Cloenda del quinzè Cam-
pus d’estiu Bitem. Un Campus 
que s’ha convertit en un referent 
i és que ha tornat a superar el 
nombre de participants. Enguany 
han hagut 112 inscrits. Un nou 
rècord. 
Entre les diverses activitats d’es-
tes setmanes han hagut sortides 
en bici a Tortosa, complementa-
des en visites a Mossos d’Esqua-
dra i a la Fàbrica Xocolata CREO.
Xerrades, visites, música, demos-
tracions, esports, etc... 
Ha estat una edició especial. El 
quinzè aniversari d’un Campus 
familiar però molt professional, 
amb una estructura i unes instal.
lacions idònies per a dur-lo a ter-
me. Un Campus que any rera any 
se supera i que, a més, permet 
recordar al carismàtic Pepe Roig, 
un dels seus impulsors. 
Avui divendres és el darrer dia 
però els actes commemoratius 
pel quinzè aniversari van ser ahir 
dijous, amb diverses actuacions 
com la de Dance & Fun i el cor-
refoc i els focs artificials a càrrec 
del Golafre. I amb Dj per a tan-
car la festa. Va ser també la nit de 
l’acampada a les instal.lacions. 
Tot plegat un gran final.  Des l’or-
ganització han agraït a tots els 
col.laboradors i a totes les per-
sones que han fet possible totes 
les activitats previstes. I ara ja cal 
pensar en el proper.  Sempre re-
cordant al gran Pepe Roig.  

“Un gran èxit,  tenint en compte que ha estat l’edició 
del rècord de participants al Campus”. Amb motiu del quinzè aniversari, ahir dijous es 

va viure una gran festa, amb diverses actuacions, correfoc i focs artificials

ESTEVE MARGALEF (FS BENIFALLET), NOU 
FITXATGE DEL FC XERTA
MARCOS SANJOSÉ, AL CORBERA

* ESTEVE MARGALEF, del Fut-
bol Sala Benifallet, ha fitxat amb 
el Xerta. D’altra banda, infor-
mar que l’equip xertolí disputarà 
el partit del centenari el dia 27 
d’agost contra la Rapitenca de 
Tercera Federació.

* PAU ALEGRIA, mister del Cata-
lònia els darrers anys, s’incorpora 
al cos tècnic de l’Aldeana, amb 
Xavi Cid.

* JORGE PARRAGA seguirà en-
trenant el Corbera, la tempora-
da vinent a Quarta. De moment, 
han renovat: Adrian Chindea, 
Jordi Roca, Arnau Descarrega, 
Enric Gironés, Juanan Alvarez i 
el porter Gerard Domènech. Els 
fitxatges, fins ara, són:  Aaron Al-

CAMPREDÓ ESTRENA LA GESPA ARTIFICIAL

Dimecres, en Festes Majors a Campredó, es va dur a terme la inauguració de la gespa artificial del 
camp de futbol de la Forja. Després dels actes commemoratius, va jugar l’equip femení amateur 
local contra el R-Bítem (2-0) i, posteriorment, partit entre l’amateur masculí de la UE Campredó 
contra el Masdenverge (0-2). Campredó disposa d’un extraordinari equipament, que li dona un 
gran valor afegit a les instal.lacions. Anys de treball que han tingut el seu premi. Sense dubte, un 
dia històric.  

varez, Victor Freixa (Ascó)  i Mar-
cos Sanjosé (Ascó, Catllar, Jesús 
i Maria) i Dani Martínez (Camp 
Clar, Bonavista, Flix). 
 
* ELS DIES 4 I 5 D’AGOST es dis-
putarà el 38 Trofeu Juvenil Joan 
Gil Alonso, a Amposta.
Divendres 4 hi jugaran  el Nàstic 
contra el Calamocha. Posterior-
ment, l’Amposta contra el Castelló. 
Partits per al dissabte: Ampos-
ta-Barça; Espanyol-Calamocha,  
Barça-Castelló, Espanyol-Nàstic.
Per la tarda es jugarà la fase final 
i a les 20.30 la Final.

* HUMBERT MALLAFRÉ  torna-
rà a vestir la samarreta del FC 
Ascó. I Yeray Fité ha fitxat pro-
cedent del Vendrell.
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TURNEDÓ DE BONÍTOL
AMB PATATES I LLENTIES

servem durant una hora a la 
nevera.
- Posem les patates amb la 
seva pell en una safata fonda 
que pugui anar al forn. Les mu-
llem una mica per sobre amb 
aigua, les cobrim totalment 
amb sal marina i
les introduïm al forn a 180o 
C durant aproximadament 45 
minuts. Una vegada fetes, les 
reservem.
- A continuació, coem les llen-
ties amb un branquilló de fa-
rigola fresca, dos o tres dents 
d'alls i una pell de taronja. Han 
de bullir uns 40 minuts a foc 
lent. Les retirem i reservem.

- Traiem el pinyol de les olives 
arbequines i les triturem amb 
20 cl d'oli d'oliva verge extra, 
fins aconseguir una vinagreta.
- Finalment, tallem les patates 
a medallons sense pelar-les i 
les dipositem en una safata. 
Saltem les llenties amb una 
mica d'oli d'oliva i ceba, i les 
repartim per sobre de les pa-
tates.
- Marquem el bonítol a la pa-
ella volta i volta. El posem a 
la safata amb les patates i les 
llenties i el reguem amb la vi-
nagreta d'arbequines.
- Ja podem servir el bonítol a 
temperatura ambient.

INGREDIENTS 

• 800 g de bonítol (4 unitats 
de 200 grams cadascuna)
• 4 patates mitjanes
• 600 g de llenties pardines
• 200 g d'olives arbequines
• Una ceba
• Espècies: anet, romaní, 
llorer i farigola - Dos o tres 
dents d'all
• Pell de taronja
• Oli d'oliva verge extra

PREPARACIÓ:
- Marinem el bonítol fent una 
barreja lleugera d'espècies: 
anet, romaní i llorer i ho re-
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VOLS ANUNCIAR-TE? Aquest és el teu espai privilegiat deAquest és el teu espai privilegiat de PUBLICITAT 977 279 290977 279 290
comercial@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda La Ràpita 

en lloguer. Superfície 220 
m2. Ideal qualsevol tipus de 
negoci. Dona a dos carrers 

674 55 20 17.
ULLDECONA

 Local en lloguer o venda de 
35m, al Carrer Major. 

977 25 27 27

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. Local 
comercial a l’Avinguda 

Principal. Façana 
envidriada. Totalment 

condicionat. Ideal per a 
qualsevol  activitat de 

cara al públic. 
977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal parelles, 
consta de menjador amb 
sortida balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble i 

hab individual.
674 55 20 17.

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil d’aparcar 
a l’estiu.

 977 74 33 99

TREBALL
Empresa de serveis en constant creixement  busca personal

per a treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN FISIOTERÀPIA

· PERSONAL AUXILIAR

· GRAU EN MEDICINA

· GRAU EN INFERMERIA

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL

· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL 

DOMICILI

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

Preu interesant
616 990 931

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

POR JUBILACIÓN
Se vende local de 95 
m2, adaptado para 

Bar Restaurante, con 
la documentación en 

regla, en Tortosa.
90.000 €

628 59 14 18

FARMÀCIA RURAL

EN TRASPÀSEN TRASPÀS  
FACTURACIÓ CONSOLIDADA.FACTURACIÓ CONSOLIDADA.

IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.

capricorn
22/12 al 20/01

Cerques respostes, 
especialment de 
tipus filosòfic. Lligues 
més del que et 
penses i algú està 
pendent de tu en 
silenci. Si tens fills, 
feu alguna sortida i 
us ho passeu bé.

aquari
21/01 al 19/02

Si tens algun conflicte 
no resolt amb la 
parella, amb Venus 
retrògrad per Casa 
VII, torna per po-
sar-s'hi solució, si és 
que en té. Pots rebre 
un bonic regal d'una 
amistat.

sagitari
23/11 al 21/12

Si t'han donat 
resultats de proves 
mèdiques, cerques 
altres opinions per 
quedar-te més tran-
quil. En l'amor estàs 
una mica dubitatiu, 
sembla que ningú 
t'encaixa del tot.

escorpí
24/10 al 22/11

Si et relaciones poc, 
ara vols participar en 
activitats per rela-
cionar-te i passar-ho 
bé. Bon moment per 
donar a conèixer el 
teu treball o iniciar 
campanya de promo-
ció.

balança
24/09 al 23/10

Si tens uns dies 
lliures, aprofites per 
fer totes les tasques 
pendents. T'agra-
daria fer-te un canvi 
d'imatge i li dones 
voltes. Passes bones 
estones amb el teu 
grup d'amics.

àries
21/03 al 20/04

Continuen les 
tensions a la feina. 
Els egos estan a flor 
de pell i tot plegat 
podria esclatar per 
una ximpleria. En 
l'amor sembla que et 
tocarà donar a tu el 
primer pas.

cranc
22/06 al 23/07

Amb Mercuri per 
Casa III pots sentir 
que augmenta la 
teva curiositat en 
general i les ganes 
d'aprendre noves 
matèries. Pots rebre 
uns diners extra al 
compte corrent.

verge
24/08 al 23/09

Amb Mercuri al teu 
signe, més comunica-
ció i moviment. Aug-
menten les amistats 
o com a mínim els 
contactes. Una perso-
na que vas descartar, 
torna a interessar-te i 
la busques.

taure
21/04 al 21/05

Podries haver de 
recolzar-te en algú 
de la família perquè 
t'ajudi amb un pro-
blema que t'angoixa. 
Moment d'inflexió 
amb moltes ocasions 
per madurar i fer-te 
més responsable.

peixos
20/02 al 20/03

Si has deixat coses 
a mitges, és hora 
d'acabar-les. Et 
poden contactar 
d'una empresa on 
vas treballar perquè 
tornis. Amb la parella 
caldrà ser clar per 
evitar malentesos.

lleó
24/07 al 23/08

L'economia pot ser 
protagonista aquests 
dies. T'interesses 
per l'estalvi o per 
fer alguna inversió. 
Fas canvis a la dieta 
i elimines alguns 
aliments pesats o 
hipercalòrics.

bessons
21/05 al 21/06

Mercuri en trànsit 
per la Casa IV pot 
activar una mudança 
o fins i tot que 
decideixis anar a 
viure lluny. Dies de 
trobades amb amics 
o amigues a qui fa 
temps que no veus.

SHAKTI
ORIENTACIÓ 
ESPIRITUAL 

TAROT
Horari: 

Tot el dia

LA VOLUNTAT 

977 71 82 79

ROQUETES
ES LLOGA

PERRUQUERIA 
TOTALMENT EQUIPADA I 
LLESTA PER COMENÇAR 

A TREBALLAR,
SENSE HAVER DE FER 

CAP INVERSIÓ

645 888 266

PER JUBILACIÓ
ES VENEN 

PRODUCTES DE 
PERRUQUERIA

A MEITAT 
DE PREU

 645 888 266

VENC FINCA
DE REGADIU

2 HECTÀREES AMB 
AVELLANES CASETA 

PER RESTAURAR
AIGUA POTABLE

TERME DE CORBERA 
D'EBRE

626 012 155

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

ES BUSCA MASOVER/A 
per viure en una finca de 

5ha només pagarà la llum.
Salari mínim.

 40 hores setmanals amb 
horari lliure. 

Es demana experiència al 
camp i conduint tractor  

Més informació

699 949 704

CARAMELERIA
CAROLINE
Es traspassa 
per jubilació
C/ Àngel, 3
TORTOSA

TELÈFON

662 26 14 17
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‘LOS INHUMANOS’, PROTAGONISTES 
DEL PARTINANDO SHOW 2023: 
“SERÀ UNA NIT INOBLIDABLE”

LOS INHUMANOS van ser, 
són i seran un mite de la 

música pop festiva i sense 
complexes. Més de 2.000 
concerts en 42 anys són l’aval 
d’un grup especial, desinhibit, 
i que el dissabte 5 d’agost 
visitarà la Ràpita, l’estadi de la 
Devesa, en el Partinando Show. 
Una edició, a més, solidària. 
Part de l’entrada es destinarà 
al Projecte Emma per a la 
investigació del càncer de 
mama. L’entrada tindrà un cost 
de 15 euros, 5 dels quals seran 
per al projecte.  Partinando 
Show  és un producte que s’ha 
anat consolidant, any rere any, 
com una de les millors festes 
multitudinàries ambientades 
amb música i espectacles. 
En parlem amb el rapitenc 
Fernando Garcia, promotor i 
creador.

Pregunta: La Ràpita serà in-
humana el dia 5... 
Resposta: Exactament. Un con-
cert que esperem amb molta 
il.lusió, amb un grup que és fes-
tero, xalador... i que ja va estar a 
la Ràpita l’any 88. I tothom se’n 
recorda d’aquell concert. 35 anys 
després tornarà este emblemà-
tic grup dels 80 a les Terres de 
l’Ebre, en concret a la Ràpita, 
fent-nos disfrutar amb totes les 
seues cançons. 
P: Una edició solidària.
R: Sí, ja feia temps que parlàvem 
amb Carlos López, coordinador 
del Projecte Emma, per fer l’edi-
ció solidària. I enguany així serà. 
Farem la nostra aportació per a 
l’estudi i la investigació del càn-
cer de mama, una de les lacres 
que tenim a la societat. Volem 
ajudar d’esta forma i la gent així 
ho ha entès, i a part de venir i 
disfrutar, amb l’entrada, posaran 
el seu granet de sorra per a la in-
vestigació del càncer de mama. 
P: Explica’ns el programa de 
la Partinando d’enguany. 
R: Arrancarem a les 23 hores, 
amb un Dj que ambientarà l’ini-
ci de la festa. Poc després de la 
mitjanit començarà el concert de 
Los Inhumanos i després conti-
nuarà la festa amb Mister Dj Fer-
nando Garcia, un servidor, per a 
sentir tota aquella música habi-
tual als Partinandos. Per tant, la 
festa està assegurada: bona mú-

sica, bon ambient i per unes ho-
res tornarem a reviure èpoques 
molt boniques amb d’altres més 
actuals, perquè la festa és per a 
tots i totes. 
P: Entrades ja a la venda des 
de fa unes setmanes, la De-
vesa es quedarà petita? 
R:  Hi ha hagut festes multitudi-
nàries en les edicions anteriors i  
esperem que esta també ho si-
gui. Les entrades es poden trobar 
encara a la Ràpita, al Pub Lluc, a 
la Gelateria del Coc, al Bar Spring 
i a Camarles, l’Aldea, Amposta i 
Tortosa, a les cafeteries Germans 
Marin. Fins ara ha hagut un bon 

ritme de venta i en els darrers 
dies encara es pot ampliar. 
P: El Partinando s’ha vestit de 
gala en més d’una ocasió... 
el dia 5 serà una de les grans 
nits...
R: Sí. Han passat, entre altres, Los 
Pecos, Boney M, Lorenzo Santa-
maria, Miki, Janet, el ja desapa-
regut Tony Ronald, Los Rebeldes, 
Seguridad Social, Fangoria... i ara 
Los Inhumanos. Tornarà a ser 
una nit inoblidable. 
P: Te’n recordes que era molt 
difícil fer l’amor en un Simca 
1.000? O recordes més a Pi-
lar? 

R: Recordo que a finals del  80 
i principis del 90 Los Inhuma-
nos van tenir molt d’èxit, amb 
cançons que tothom recordava 
perquè agradaven. I ara continuen 
amb estes cançons i amb els xous 
que organitzen a l’escenari. Cal dir 
que com més grans es fan, Los 
Inhumanos més ganes tenen de 
passar-s’ho bé i de que la gent 
també s'ho passi. El Simca 1000, 
Me duele la cara de ser tan gua-
po... cançons que ens recorda-
ran aquelles èpoques. Així són 
les festes Partinando. De ben 
segur que amb les dues hores 
que estaran a l’escenari recorda-

rem grans temes d’un grup molt 
conegut en el panorama musical 
dels anys 80 i 90.
P:  Una neboda meua va es-
tar en un concert de Los In-
humanos, recentment, a Ma-
drid.  Me va dir que va ser un 
espectacle. Que hi ha interac-
tuació amb el públic i que, en 
general, són un show a l’es-
cenari. Mira si va xalar que 
el dissabte 5 d’agost els tor-
narà a veure, ara a la Ràpita. 
Jo crec que Los Inhumanos 
superaran les expectatives. 
R: Això esperem, que les superen. 
De moment, veiem molta il·lu-
sió entre la gent i això és el més 
positiu. La majoria de cançons 
van sonar amb força a les dis-
coteques que llavors estaven de 
moda a les Terres de l’Ebre: La 
Contacto, la Karibú, la Long Play, 
la Viki, la Xalo... i són cançons 
que encara ara sonen. I que ens 
portaran a viure la festa, a disfru-
tar de l’essència dels Partinando.  
P: El nom del festival té la 
seua història...es pot contar?
R: Jo posava música a l’Iguana, 
fins que vam deixar el pub. Es-
tic parlant de l’any 1996. Llavors 
el meu soci va agafar al Garbe-
ach el Sarau i Sa Terrassa  i em va 
proposar de posar música cada 
cap de setmana. Jo li vaig dir que 
cada setmana no, però que una 
vegada a l’any sí que faríem una 
festa amb la música que posava 
a l’Iguana. I així va ser. Els primers 
anys va venir molta gent. I vam 
decidir fer el cartell per anunciar 
la festa, demanant que posessin 
Partinando. Però es van deixar 
l’R... Des de llavors al logo, sem-
pre hem posat l’R tombada... la 
lletra que es van oblidar i que és 
una forma anecdòtica de recor-
dar la primera edició. 
P: L’any vinent, 25 edicions. 
R: Sí, les bodes de plata. Prepa-
rarem festivals durant l’any que 
serviran per commemorar la 
nostra festa, una de les clàssiques 
dels estius a les Terres de l’Ebre. 
Enguany viurem un gran concert 
i al dia següent ja pensarem en la 
25ena edició del Partinando. Des 
d’aquí, transmetre a la gent que 
vingui a desconnectar i a pas-
sar-ho bé. I també agrair-vos a 
Més Ebre que sempre feu costat 
al Partinando, amb la seua pro-
moció.  


